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ACTA DE SESSIÓ DEL PLE DE L'AJUNTAMENT

Identificació de la sessió:

Núm. : 08/2022
Caràcter: ordinària
Data: 20 de setembre de  2022
Horari: de 18:03 a 22:50 hores  
Lloc: saló de sessions de la Casa de la Vila

Hi assisteixen:

ALCALDE-PRESIDENT: Pere Regull i Riba (JxV)

REGIDORS I REGIDORES (per ordre alfabètic):

- Montserrat Arroyo i Ferrando (PSC)
- Salvador Campamà i Romeu (ERC)
- Anna Doblas i Ruiz (JxV)
- Montse Espinosa i Sospedra (ERC)
- Eladio García i Lodeiro (C’s)
- Jesús Alberto Magallón i Mora (CUP)
- Miquel Medialdea i Guijo (PSC)
- Joan Manel Montfort i Guasch (JxV)
- Meritxell Montserrat i Mestres (JxV)
- Ricard Rafecas i Ruiz (JxV)
- Dolors Rius i Marrugat (JxV)
- Montserrat Romagosa i Massana (VeC)
- Francisco Romero i Gamarra (PSC)
- Aureli Ruiz i Milà (JxV)
- Pere Sàbat i Lluverol (ERC)
- Lourdes Sánchez i López (PSC)
- Gemma Urgell i Rocías (ERC)
- Noel Viñas i Serrano (CUP)
- Ramon I. Zaballa i Serra (PSC)

Excusa la seva absència:

- Maria Sardà i Raventós (ERC)

És present el secretari de l'Ajuntament, Eduard Marcó i Alberti, i també l’interventor 
general José María García Pascual.
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Desenvolupament de la sessió

1. ACTA PLE. Aprovació si s’escau, de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 
19 de juliol de 2022.

Comunicada pel secretari l’esmena introduïda en el redactat definitiu de l’acta del dia 
19 de juliol, en el sentit de recollir el vot emès pel regidor del grup de C’s com 
abstenció en lloc del vot afirmatiu que es va recollir en l’esborrany es sotmet a 
aprovació la mateixa, la qual es aprovada per assentiment.

ALCALDIA

2. Exp. núm. 1/2022/9013 – Donar compte al Ple del decret sobre la violència 
de la tempesta que ha impactat a Vilafranca el dia 31 d’agost.

DECRET – 

Atesa la violència de la tempesta que ha impactat a Vilafranca el dia 31 d’agost de 2022 i que 
ha provocat la caiguda d’innumerables arbres arreu del terme, desbordament de les rieres que 
travessen el municipi i que malmès camins i inundat carrers i places, amb especial afectació a 
les instal·lacions de la zona esportiva municipal i part del mobiliari i instal·lacions urbanes.

Atès que desprès de les actuacions immediates realitzades el mateix dia de la tempesta, i de 
les actuacions que en aquests moments s’estan duent a terme, els serveis afectats han 
realitzat una avaluació aproximada dels treballs de normalització de les afectacions.

Atès que cal procedir al restabliment dels béns afectats de la manera més àgil possible per tal 
de recuperar la normalitat en 

Vist allò que disposa l’article 117 del Text refós de les disposicions legals vigents en matèria 
de règim local, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, en relació al règim 
excepcional per a la contractació d’obres d’emergència i vista la competència de l’Alcaldia per 
l’adopció de manera personal i sota la pròpia responsabilitat, en cas de catàstrofes o 
d’infortunis públics o de greu perill d’aquestes, les mesures necessàries i adequades, donant-
ne compte al Ple que em confereix l’article 53.1.m) del text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya, aprovat pel Decret legislatiu 2/2003, de 20 d’abril,

DISPOSO 

Primer. DECLARAR l’emergència per fer front de manera immediata a les actuacions que 
s’indiquen en aquest apartat, i que es consideren estrictament indispensables en els àmbits 
objectiu i temporal per a prevenir o reparar els danys com a conseqüència de l’esclafit del dia 
31 d’agost.

Afectacions a l'entorn natural de Vilafranca Import
Màquina retroexcavadora per neteja de guals i anivellament camí 1.000,00 €
Aportació material reparació camí Hort del Tona (12 tn) 600,00 €
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Tala i retirada arbrat (Col·laboració ADF) 0,00 €
Camió amb cabrestant i trituradora 2.000,00 €
Reparació ferm camins afectats 12.000,00 €

Afectacions als edificis municipals de Vilafranca
Neteja d’embornals, baixants i desaigües executat amb personal 
especialista de l’empresa de neteja

1.500,00 €

Vidre de la biblioteca Torres i Bages, segurament es necessitarà una grua 
o elevador s’haurà de veure cost.

4.000,00 €

Cantonera de la coberta de l’Auditori, una empresa especialitzada farà 
una valoració que requerirà d’aparells elevadors.

2.000,00 €

Arrambladors i linòleum de la Llar 2.000,00 €
sostre de pladur del lavabo del restaurant. 1.000,00 €

Afectacions instal·lacions esportives
Pavelló d’hoquei i pista annexa: Retirada d’aigua i fang amb equipament 
especialitzat i de forma manual. Neteja posterior amb maquinaria 
fregadora

1.400,00 €

Pavelló d’hoquei i pista annexa: Reposició de la xarxa de connexions i les 
seves proteccions

700,00 €

Pavelló d’hoquei i pista annexa: Retirada del tram de coberta que va 
quedar penjat i reparació i reposició del tram de coberta

2.100,00 €

Pista d’atletisme: Retirada d’arbrat i brancada amb mitjans manuals i 
vehicles de càrrega

1.300,00 €

Pista d’atletisme: Retirada de les porteries caigudes amb mitjans manuals, 
reparació i reinstal·lació

2.400,00 €

Camp de futbol 1: Retirada d’arbrat i brancada amb mitjans manuals i 
vehicles de càrrega

1.000,00 €

Camp de futbol 1: Retirada de l’estructura de la tanca publicitària amb 
mitjans mecànics i construcció i instal·lació de nova tanca publicitària amb 
les mateixes dimensions

38.400,00 €

Camp de futbol 1: Reposició de les parts danyades 500,00 €
Pavelló de la Gamba: Retirada d’aigua i fang amb equipament especialitzat 
i de forma manual. Neteja posterior amb maquinaria fregadora

1.700,00 €

Pavelló Firal: Retirada d’aigua i fang amb equipament especialitzat i de 
forma manual. Neteja posterior amb maquinaria fregadora

700,00 €

Camps de futbol 2-3: Retirada dels trams de tanca que podien afectar la 
seguretat de les persones i senyalització de la zona amb la tanca caiguda i 
reparació de la tanca perimetral

23.455,00 €

Complex Aquàtic:  Reparació dels ancoratges i redreçat de l’estructura 1.100,00 €
Complex Aquàtic: Reposició completa de les xarxes 1.000,00 €
Complex Aquàtic: Reposició de les banderoles 800,00 €
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Complex Aquàtic: Retirada d’aigua i fang amb equipament especialitzat i 
de forma manual. Neteja posterior amb maquinaria fregadora

900,00 €

Complex Aquàtic: Retirada d’arbrat i brancada amb mitjans manuals i 
vehicles de càrrega

600,00 €

Material divers: Reposició completa de dues carpes per tasques de punt 
d’informació

3.884,00 €

Afectacions enllumenat públic
Lluminaries 7.260,00 €
Columnes 2.420,00 €
Braç 363,00 €
Conversió aèria-subterrània 121,00 €
Armarti metàl·lic enllumenat 4.840,00 €

Afectacions Neteja Viària
Mas Albornà: treballs de neteja viària fora de la contracta 4.483,80 €
Nou Verd: treballs fora de la contracta 4.506,65 €
Plazas (pop) 1.012,00 €
Juanjo (pop Servicios Forestales) 6.776,00 €
Ricard (pop Tarragona) 5.033,60 €
Arbrat: Inspecció i revisió de seguretat per especialista 3.690,50 €
Hores cap de grup 172,05 €
Compra i plantació de nou arbrat (destoconar, subministrament i 
plantació)

91.476,00 €

Servei de Manteniment de Via Pública - Restitució de paviments i voreres 85.761,45 €

Unitat de Serveis - Restitució de serveis i mobiliari 8.929,39 €
Xarxa Ambiental (manteniment contenidors) 377,04 €
TOTAL 335.261,48 €

Segon. ENCOMANAR als diferents serveis municipals l’adjudicació dels treballs als contractistes 
i/o empreses que siguin de menester de manera peremptòria.

Tercer. APROVAR i autoritzar la despesa aproximada de 335.261,48 euros, IVA inclòs, per 
executar les actuacions de l’apartat primer de la part dispositiva, amb càrrec a les 
corresponents aplicacions del pressupost de l’exercici 2022 d’aquesta corporació, sense 
perjudici que aquesta estimació quantitativa esdevingui superior com a conseqüència 
d’imprevistos en l’execució, condicionant l’efectivitat de la despesa a l’aprovació de la 
corresponent modificació de crèdits. 

Quart. ORDENAR que el termini d’inici de l’execució de les prestacions no podrà ser superior a 
un mes, comptat des de l’adopció del present Decret.

Cinquè. DONAR COMPTE immediat del  present Decret al Ple municipal, en la primera sessió 
que celebri.
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INTERVENCIONS

L’alcalde Pere Regull (JxV) que manifesta que el decret es va dictar perquè s'havia de 
treballar de manera immediata. Si no es declarava l’emergència, els procediments de 
contractació haurien pogut durar mesos. Ara s’està treballant en la reparació de les 
infraestructures. 

Es va actuar d’aquesta manera aconsellats per la Diputació. Actualment s’està actuant 
en funció de la importància dels treballs a realitzar.

El Sr. Eladio García (C’s) manifesta que la situació costarà uns 335.000 euros i felicita 
per la promptitud de l'actuació. S'han posat els recursos per reparar les destrosses 
que va ocasional esclafit. 

Demana saber si hi ha possibilitats d’obtenir subvencions de l'Estat o de la Generalitat 
o de la Diputació.

L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que la idea és que una vegada tinguem totes les 
despeses, obtenir el màxim d’ajudes possibles. La presidenta de la Diputació, el 
mateix dia del esclafit per la tarda, es va posar en contacte amb l'ajuntament i va 
oferir ajuts econòmics.

La Sra. Montse Romagosa (VeC)  manifesta que des de Vilafranca en Comú van 
proposar a l’L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que que convoqués una Junta de 
Portaveus de manera urgent, ja que els sembla que davant fenòmens extraordinaris i 
amb tant d’impacte sobre la vila (335.000€, de moment) cal la màxima implicació de 
tots els grups municipals.

Alhora, volen felicitar als serveis municipals per la seva eficàcia i rapidesa en les 
actuacions, així com a els que hi van col·laborar, com les ADFs, que van permetre 
recuperar una primera normalitat el mateix dia 31, i la normalitat al cap d’uns dies.

L’alcalde Pere Regull (JxV)  manifesta que el que era important era que treballessin 
els serveis tècnics. L'equip de Govern dirigeix els serveis tècnics. Quan finalment hi 
hagi la valoració de les tasques realitzades, ja ho posaran en comú. 

Considera que es va estar de sort de que no hi hagués conseqüències personals.

El Sr. Noel Viñas (CUP)  agraeix la feina duta a terme pels serveis tècnics de 
l'ajuntament i també la feina feta per les entitats que van ajudar i van fer una gran 
feina per tal de recuperar la normalitat. A la resta dels grups polítics, se’ls va informar 
poc dels treballs i fins i tot del propi Decret, que hagués pogut ser comentat en la 
comissió informativa. Demana que en properes ocasions se’ls mantingui ben 
informats.

La Sra. Gemma Urgell (ERC) agraeix a totes les persones que des del primer moment 
van estar treballant per tornar a Vilafranca a la normalitat: treballadors de 
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l'ajuntament, mossos, bombers, ADF, Nou Verd, Entrem i Mas Albornà. Van 
demostrar vocació de servidors públics. 

Anima a buscar el màxim de recursos i ajudes d'altres administracions. Estem davant 
una situació que es pot repetir i cal treballar per tal de pal·liar els efectes i de 
minimitzar futures d'afectacions. 

SERVEIS CENTRALS I GOVERNACIÓ

3. Exp. núm. 21/2022/1627 - Proposta al Ple, si escau, d’aprovació de 
l’expedient de modificació de crèdits.

La Comissió Informativa de Serveis Centrals i Hisenda proposa al Ple Municipal el dictamen 
següent, per al seu debat o aprovació si escau:

Atès que els diversos serveis han redactat els informes en els quals es justifica la necessitat de 
suplementar, crear noves aplicacions pressupostàries, i de realitzar transferències, pel normal 
funcionament de diversos serveis.

Tenint en compte que l’expedient es tramita per raons de necessitat, plenament justificades, 
conforme el que disposa l’article 177, 179 i 180 del Reial decret 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 37 i 40 
a 42 del Reial Decret 500/90, i la Base 11 i 13 de les Bases d’Execució del pressupost.

Atès que s’ha detectat que hi ha en la comptabilitat un compromís d’ingrés imputat en un 
concepte d’ingrés que no s’ajusta a l’estructura establerta en l’Ordre EHA/3565/2008, de 3 de 
desembre, per la qual s’aprova l’estructura dels pressupostos de les entitats locals.

ACORD:

PRIMER: Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits núm. 21/2022, en la 
modalitat de crèdits extraordinaris, suplements de crèdit, i transferències de crèdit, d'acord 
amb el detall següent:

1r. Modalitat: Crèdit extraordinari

Despeses a finançar:

Aplicació Descripció Crèdits totals consignats
5.33801.48920 Ball de diables – Festa Major 700,00

1.17001.48901 Col·lectiu Ecologista Bosc Verd 1.000,00

3.23108.62200      Adquisició finca al c/Vidal, 5 15.000,00

3.15210.62200 Adquisició d’habitatges afectes al PMSH 80.000,00

1.33401.48900 Romeria Parròquia de Vilafranca 800,00

97.500,00
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Font de finançament : Anul.lacions o baixes en aplicacions pressupostàries

Aplicació Descripció Crèdit inicial Modificacions 
anteriors

Modificació que 
es proposa

Crèdits totals 
consignats

5.33801.22699 Materials balls de la Festa Major 40.000,00 -500,00 -700,00 38.800,00

5.33401.48926 Acadèmia d’Arts Escèniques Cinema Cat. 1.000,00 0,00 -1.000,00 0,00

3.23108.63200 Rehabilitació habitatges amb finalitats 
socials 250.000,00 -1.000,00 -95.000,00 154.000,00

1.91201.22699 Àrea d’alcaldia: despeses diverses 9.500,00 0,00 -800,00 8.700,00

300.500,00 -1.500,00 -97.500,00 201.500,00

2n. Modalitat: Suplement de crèdit

Despeses a finançar:

Aplicació Descripció Crèdit inicial Modificacions 
anteriors

Modificació 
que es proposa

Crèdits totals 
consignats

2.92003.22200 Telecomunicacions 90.000,00 14.500,00 70.181,05 174.681,05

3.23103.20201 Lloguer propietaris d’habitatges socials 127.500,00 0,00 35.000,00 162.500,00

3.33702.22100 Alberg: energia elèctrica 5.500,00 0,00 6.000,00 11.500,00

3.34201.22100 Equipaments esportius: energia elèctrica 70.000,00 0,00 47.000,00 117.000,00

4.16501.22100 Enllumenat públic 500.000,00 0,00 120.498,20 620.498,20

4.32301.22100 Llars d’infants: energia elèctrica 25.000,00 0,00 3.496,91 28.496,91

4.32302.22100 Escoles d’educació primària: energia elèctrica 80.000,00 0,00 14.000,00 94.000,00

4.92022.22100 Edificis municipals: energia elèctrica 290.000,00 0,00 134.316,12 424.316,12

5.24125.22100 Centre Àgora: energia elèctrica 6.000,00 0,00 9.000,00 15.000,00

5.33404.22100 Teatre Cal Bolet i Auditori: energia elèctrica 35.000,00 0,00 13.900,00 48.900,00

5.43111.22100 Pavelló Firal: energia elèctrica 9.000,00 0,00 7.500,00 16.500,00

5.43121.22100 Mercats municipals: energia elèctrica 24.000,00 0,00 16.250,00 40.250,00

2.92001.23300 Dietes i trasllats membres tribunals 1.500,00 0,00 1.000,00 2.500,00

1.91201.23000 Dietes dels membres dels òrgans de govern 500,00 0,00 400,00 900,00

1.91201.23100 Locomoció membres de la corporació 500,00 0,00 300,00 800,00

3.23106.22699 Programa suport a la dependència 560.000,00 0,00 140.000,00 700.000,00

5.33401.22699 Actes culturals 160.500,00 0,00 77.000,00 237.500,00

5.33803.48901 Conveni festes St. Raimon 18.000,00 0,00 12.000,00 30.000,00

2.93101.22001 Llibres i revistes tècniques serveis interns 8.500,00 0,00 500,00 9.000,00

2.92010.22604 Despeses notarials i de registre 6.000,00 0,00 1.000,00 7.000,00

1.13201.22699 Policia Local: funcionament 15.000,00 0,00 7.000,00 22.000,00

2.032.500,00 14.500,00 716.342,28 2.763.342,28
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Font de finançament : Anul.lacions o baixes en aplicacions pressupostàries

Aplicació Descripció Crèdit inicial Modificacions 
anteriors

Modificació que 
es proposa

Crèdits totals 
consignats

2.92008.16200 Formació 35.000,00 -2.500,00 -1.700,00 30.800,00

2.93101.22799 Auditoria ens dependents 42.000,00 0,00 -932,60 41.067,40

2.92020.22799 Seguretat i Salut: contractes de serveis 35.000,00 0,00 -4.090,20 30.909,80

2.93101.22706 Treballs i control financer Ajuntament 40.500,00 0,00 -4.277,44 36.222,56

4.13400.22799 Mobilitat: contractes de serveis 40.000,00 0,00 -10.000,00 30.000,00

3.34102.47900 Activitats Complex Aquàtic 400.000,00 0,00 -5.441,74 394.558,26

3.23104.20200 Lloguer Local Centre Obert 6.000,00 0,00 -4.000,00 2.000,00

5.33402.48900 Subvencions Carnaval 8.600,00 0,00 -6.130,00 2.470,00

3.34201.22799 Esports: contractes de serveis 663.000,00 0,00 -35.000,00 628.000,00

4.44111.47200 Servei Bus Urbà 411.649,00 0,00 -34.770,30 376.878,70

4.17101.22799 Parcs i Jardins: contractes de serveis 1.500.000,00 -107.541,68 -40.000,00 1.352.458,32

4.16501.22799 Contracte manteniment enllumenat públic 473.000,00 0,00 -70.000,00 403.000,00

1.13201.12110 Policia Local: retribucions complementàries 1.389.614,00 -74.070,20 -75.000,00 1.240.543,80

1.13301.13000 Ord.del trànsit i estacionament: personal lab 118.231,00 0,00 -5.000,00 113.231,00

4.15000.12010 Serveis Urbanístics: retribucions bàsiques 70.498,00 0,00 -7.000,00 63.498,00

4.15000.12110 Serveis Urbanístics: retribucions complem. 63.122,00 0,00 -1.000,00 62.122,00

4.15000.13000 Serveis Urbanístics: personal laboral 385.838,00 0,00 -51.500,00 334.338,00

3.15210.12010 Habitatge: retribucions bàsiques 11.048,00 0,00 -1.500,00 9.548,00

3.15210.13000 Habitatge: personal laboral 232.929,00 0,00 -8.000,00 224.929,00

4.15321.12010 Via Pública: retribucions bàsiques 95.667,00 0,00 -7.000,00 88.667,00

4.15321.12110 Via Pública: retribucions complementàries 80.471,00 0,00 -6.500,00 73.971,00

4.15321.13000 Via Pública: personal laboral 999.867,00 0,00 -39.500,00 960.367,00

3.23101.13000 Igualtat, solidaritat i coop.: personal laboral 214.163,00 0,00 -4.500,00 209.663,00

3.23102.13000 Benestar Social: personal laboral 705.460,00 0,00 -34.000,00 671.460,00

3.23105.13000 Gent Gran: personal laboral 188.641,00 0,00 -2.000,00 186.641,00

5.24101.12010 Ocupació: retribucions bàsiques 19.908,00 0,00 -5.500,00 14.408,00

5.24101.12110 Ocupació: retribucions complementàries 19.820,00 0,00 -7.500,00 12.320,00

5.24101.13000 Ocupació: personal laboral 467.430,00 0,00 -24.500,00 442.930,00

3.31101.13000 Salut i Consum: personal laboral 99.227,00 -10.000,00 -14.000,00 75.227,00

3.32301.13000 Educació: llars d’infants - personal laboral 996.107,00 0,00 -12.000,00 984.107,00

5.33001.13000 Cultura: personal laboral 677.780,00 0,00 -19.000,00 658.780,00

1.91201.12010 Gabinet Alcaldia: retribucions bàsiques 34.568,00 0,00 -3.000,00 31.568,00

1.91201.12110 Gabinet Alcaldia: retribucions complement. 48.128,00 0,00 -5.000,00 43.128,00

2.92001.13000 Secretaria Governació: personal laboral 262.649,00 0,00 -20.500,00 242.149,00

2.92003.13000 Serveis de sist. i informàtica: pers.laboral 217.476,00 0,00 -1.500,00 215.976,00

2.92004.13000 Compres i contractació: personal laboral 143.171,00 -43.000,00 -6.500,00 93.671,00

2.92006.13000 Recursos Humans: personal laboral 109.958,00 0,00 -1.500,00 108.458,00

2.92012.13000 Serveis Jurídics: personal laboral 135.581,00 0,00 -6.000,00 129.581,00

4.92022.13000 Edificis municipals: personal laboral 59.612,00 0,00 -11.000,00 48.612,00

1.92401.13000 Comunicació: personal laboral 129.012,00 0,00 -19.000,00 110.012,00

1.92501.12110 OAC: retribucions complementàries 52.607,00 0,00 -5.500,00 47.107,00

3.92501.12010 Serveis a les persones: retribucions bàsiques 20.032,00 0,00 -7.000,00 13.032,00
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3.92501.12110 Serveis a les persones: retribucions compl. 19.820,00 0,00 -7.000,00 12.820,00

1.92505.13000 Convivència i Ciutadania: personal laboral 187.116,00 0,00 -1.000,00 186.116,00

2.93101.12010 Hisenda: retribucions bàsiques 158.398,00 0,00 -13.000,00 145.398,00

2.93101.12110 Hisenda: retribucions complementàries 176.193,00 0,00 -3.500,00 172.693,00

2.93101.13000 Hisenda: personal laboral 74.498,00 0,00 -2.000,00 72.498,00

4.15000.16000 Serveis Urbanístics: seg.social 147.412,00 0,00 -25.500,00 121.912,00

4.15321.16000 Via Púbica: seg.social 352.471,00 0,00 -23.500,00 328.971,00

2.93101.16000 Hisenda: seg.social 111.150,00 0,00 -13.000,00 98.150,00

12.930.422,00 -237.111,88 -716.342,28 11.976.967,84

3r. Modalitat: Transferències de crèdit 

Despeses a finançar:

Aplicació Descripció Crèdit inicial Modificacions 
anteriors

Modificació 
que es proposa

Crèdits totals 
consignats

5.24109.48900 Beques diversos programes 15.000,00 6.196,22 4.000,09 25.196,31

15.000,00 6.196,22 4.000,09 25.196,31

Font de finançament : Anul.lacions o baixes en aplicacions pressupostàries

Aplicació Descripció Crèdit inicial Modificacions 
anteriors

Modificació 
que es proposa

Crèdits totals 
consignats

3.32301.22699 Llars d’infants: funcionament 45.000,00 -16.196,22 -4.000,09 24.803,69
45.000,00 -16.196,22 -4.000,09 24.803,69

SEGON:  Aprovar la modificació del concepte d’ingrés, d’acord amb el següent detall:

Classificació econòmica d’ingressos inicial:

Aplicació Descripció

  

Classificació 
econòmica
inicial

61990 EMAVSA – Obres urbanització Eix Via (rom) (any2019) 742.483,93

Modificació que es proposa:

Aplicació Descripció

  
Modificació
que es proposa

74100 EMAVSA – Obres urbanització Eix Via (rom) (any2019) 742.483,93

TERCER: Aprovat inicialment s'exposarà al públic, previ anunci en el Butlletí Oficial de la 
província de Barcelona, per quinze dies, durant els quals els interessats podran examinar-ho i 
presentar reclamacions davant el Ple. Es considera definitivament aprovat si durant el citat 
termini no s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini 
d'un mes per resoldre-les.
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Aquest últim termini s'entendrà comptat a partir de l'endemà a la finalització de l'exposició al 
públic i les reclamacions es consideraran denegades, en qualsevol cas, si no es resolguessin en 
l'acte d'aprovació definitiva.

QUART:  Aprovada definitivament la modificació s’inserirà anunci al Butlletí Oficial de la 
província de Barcelona, i entrarà en vigor al dia següent de la publicació al BOP. Es remetrà 
còpia a l’Administració de l’Estat i a l’òrgan de tutela financera. 

VOTACIÓ:

El Dictamen és aprovat per 16 vots favorables (7 JxV, 4 ERC, 5 PSC) i A abstencions 
(2 CUP, 1 VeC, 1 C’s).

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que la present modificació intenta resoldre 
necessitats de diversos serveis. Són ajustos puntuals. En total la modificació puja 
800.000 euros, finançats amb baixes d'altres aplicacions. 

La partida més gran és la despesa en energia elèctrica, que fa que els romanents 
pressupostaris s'hagin de fer servir. La facturació de la llum s'ha doblat. L'equip de 
Govern pensa a fer actuacions d'estalvi. 

Una altra partida important és el programa de suport a la dependència. Hi ha un 
increment dels costos d'aquest servei. 

Pel que fa a la partida de telecomunicacions, hi ha uns ajustos en la facturació 
d'exercicis anteriors.

El Sr. Eladio García (C’s) anuncia la seva abstenció. Creu que l'augment del preu de la 
llum és consolidarà. Caldria buscar fons europeu per la captació energètica en els 
edificis municipals. Cal autoabastir-nos d'energia elèctrica. La inversió és bona pel 
clima i és bona per la butxaca dels contribuents. 

També li sembla molt bé l’ampliació de la partida de serveis socials.

La Sra. Montse Romagosa (VeC) manifesta en quant als 400.000€ suplementaris per 
fer front a l’increment dels preus de l’energia, 2 qüestions: Per fer front a 
l’encariment dels preus de l’energia tenim tres opcions: obtenir més recursos via 
impostos i taxes o subvencions, reduir inversions i/o serveis, canviar el model 
energètic: en la producció i el consum, deixant de dependre dels oligopolis elèctrics i 
de les energies fòssils. Aquesta és l’opció de VeC.

L’augment dels preus és l’efecte, no la causa El problema és que s’ha acabat l’època 
de la producció i el consum fonamentat en energies fòssils pretesament il·limitades. 
Cal canviar el model energètic per fer una vila sostenible i lluitar contra el canvi 
climàtic. I l’Ajuntament ha d’estar, com d’altres ajuntaments com el del Prat, al 
capdavant.
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Quant als 35.000€ que cal suplementar en concepte de “lloguer propietaris 
d’habitatge social”: En aquest cas aquesta quantitat va a la SAREB, amb la qual tenim 
un conveni pel qual aquesta entitat rep 125€/mes per habitatge buit i 75€/mes per 
habitatge habitat. Des de Vilafranca en Comú han vingut demanant l’augment de l’IBI 
per a habitatges buits de grans tenidors, i suposadament la SAREB ho es. La proposta 
sempre ha estat rebutjada i la pregunta es: si hi ha diferència en el lloguer pel 
concepte buit/habitat, perquè no hi pot ser en l’IBI pel mateix concepte buit/habitat?

El punt següent de l’ordre del dia es donar compte al Ple de la informació sobre 
l’execució del pressupost de l’Ajuntament. Se’ls ha informat que no s’està complint 
l’execució del pressupost pel que fa a ingressos i un dels conceptes que està fallant és 
l’IBI. Cal pensar en maneres de recaptar mes IBI, des de l’equitat, fent que qui mes 
té mes aporti.

Quant als 140.000€ de suplement de crèdit per al SAD: La justificació és, per una 
banda, l’augment del servei, i per l’altra, l’augment en el salari de les treballadores de 
l’esmentat servei. 

Des de Vilafranca en Comú pensen que aquest augment s’hauria d’haver previst ja 
que el conveni d’aquest sector va acordar un augment del 8%, a finals de 2021 i per 
tant els pressupostos pel 2022 havien de contemplar això. 

Finalment anuncia l’abstenció.

El Sr. Noel Viñas (CUP) manifesta que normalment no donen suport perquè no són els 
seus pressupostos. Aquest cop anuncia l'abstenció; perquè hi ha partides destinades a 
polítiques socials, com el cas de 80.000 euros destinats a la compra d'habitatge i 
15.000 a la compra de la finca del carrer Vidal.

Hi ha fets sobrevinguts com la pujada de la llum i entenen la necessitat d'ampliar en 
372.000 euros les parties referents els edificis municipals i a l’enllumenat públic.

El Sr. Salvador Campamà (ERC) manifesta que normalment s’abstenen o voten en 
contra perquè són uns pressupostos on no han intervingut. Aquesta modificació 
destina recursos a finalitats socials i per la despesa sobrevinguda fruit de la pujada de 
les tarifes elèctriques. 

Anuncia el vot favorable però agrairien que abans els aclarissin perquè una bona part 
del finançament ve de baixes en la retribució del personal que afecta a quasi bé tots 
els departaments de l'ajuntament. 

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) emplaça a tothom a buscar solucions per com poder fer front a 
la despesa energètica, ens hem de preocupar de com impactarà en el pressupost del 
proper exercici. 

Aclareix que el pressupost es va tancar al mes de novembre i es va aprovar el mes de 
desembre. L'acord d'increment dels sous del 8% a la Fundació segle 21 va ser al 
gener. 
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Una bona part del finançament de la modificació són estalvis en el capítol 1. El capítol 
1 suma un total de 16 milions d’euros. S'ha fet un càlcul de del que caldrà per cobrir 
la despesa de personal d'aquí a finals d'any. Hi ha baixes no cobertes o contractacions 
que no es fan efectives el dia 1 de gener, sinó que es fan durant l'any.

La Sra. Montse Romagosa (VeC) manifesta que puntualitzar que en la partida de 
Serveis Socials es va decidir fer la puja del 8% als treballadors de la Fundació. 
Aquesta puja no era una voluntat de l'equip de Govern perquè és un tema de conveni 

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que sobre aquest punt aclareix de que el motiu pel 
qual es va tardar un mes a començar el contracte amb la Fundació va ser precisament 
aquest, per tal de poder absorbir l'increment del 8% i no estar subjectes a la pujada 
del 2% de les administracions públiques. 

4. Exp. núm. 1/2022/9012 -  Donar compte al Ple de la informació sobre 
l’execució del pressupost de l’Ajuntament i del moviment de la tresoreria 
referent a 30 de juny de 2022, segons l’establert en l’article 207 del RDL 
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el TRLRHL.

La Comissió Informativa de Serveis Centrals i Hisenda proposa al Ple Municipal el 
dictamen següent, per al seu debat o aprovació si escau:

Atès que l’article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL), 
estableix que la intervenció de l’entitat local remetrà al Ple de l’entitat, pel conducte 
de la presidència, informació de l’execució dels pressupostos i del moviment de la 
tresoreria per operacions pressupostàries independents i auxiliars del pressupost i de 
la seva situació, en els terminis i amb la periodicitat que el Ple estableixi.

Atès que la base 68 de les Bases d’Execució del Pressupost, en seu apartat primer, 
s’estableix que en compliment de l’article 207 del Text Refós de la Llei Reguladora de 
les Hisendes Locals, la Intervenció General municipal i la Tresoreria Municipal 
remetran al Ple de l’entitat, semestralment, informació sobre l’execució dels 
pressupostos i del moviment de la tresoreria per operacions pressupostàries 
independents i auxiliars del pressupost i de la seva situació.

Atès que el contingut d’aquesta informació es troba regulada en les normes 52 i 53 de 
l’Ordre HAP/1781/2013, de 20 de setembre, per qual s’aprova la Instrucció del model 
de comptabilitat local (ICAL Normal). La Norma 53 de la ICAL Normal, estableix que 
aquesta informació haurà de contenir dades relatives a:

a) L’execució del pressupost de despeses corrent.
b) L’execució del pressupost d’ingressos corrent.
c) Els moviments i la situació de la tresoreria.

Atès que la informació de l’execució del pressupost de despeses haurà de posar de 
manifest, per cada aplicació pressupostària, com a mínim:

a) Els crèdits inicials, les seves modificacions i els crèdits definitius.
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b) Les despeses compromeses.
c) Les obligacions reconegudes netes.
d) Els pagaments realitzats.

Així mateix es farà constar el percentatge que representen: les despeses 
compromeses respecte als crèdits definitius, les obligacions reconegudes netes 
respecte als crèdits definitius i els pagaments realitzats respecte a les obligacions 
reconegudes netes. 

Atès que la informació de l’execució del pressupost d’ingressos corrents, posarà de 
manifest per cada aplicació pressupostària, i com a mínim, l’import de:

a) Les previsions inicials, les seves modificacions i les previsions definitives.
b) Els drets reconeguts nets.
c) La recaptació neta.

Així mateix es farà constar el percentatge que representen: els drets reconeguts nets 
respecte a les previsions definitives i la recaptació neta respecte als drets reconeguts 
nets. 

Atès que la informació sobre els moviments i situació de la tresoreria posarà de 
manifest, com a mínim, els cobraments i pagaments realitzats durant el període de la 
informació, així com les existències en la tresoreria al començament i al final del 
període.

S’adjunta als annexos la següent informació referida a 30 de juny de 2022:

A) Estat d’execució pressupost de despeses. 
B) Estat d’execució pressupost d’ingressos. 
C) Acta d’arqueig.  

És per tot això que es proposa DONAR COMPTE al Ple de:

La informació sobre l’execució del pressupost de l’Ajuntament i del moviment de la 
tresoreria referent a 30 de juny de 2022. 

INTERVENCIONS

El Sr. Aureli Ruiz (JxV)  manifesta que la Llei d'hisendes locals obliga a donar compte 
al Ple de l'estat dels comptes del pressupost a juny. El resultat es publicarà i podrà 
ser consultat per tothom.

La despesa corrent disposada a 30 de juny era del 64% de la prevista en el 
pressupost. Cal tenir en compte que les transferències als ens locals estaven 
realitzades. Les obligacions reconegudes estaven al 48%. En despeses de capital hem 
disposat del 25%. Això té a veure en que les inversions tenen un recorregut 
pressupostari més lent. 

http://www.vilafranca.cat/validacio


Vilafranca del Penedès, en data de la signatura electrònica

La veracitat del contingut d’aquest document es pot comprovar a www.vilafranca.cat/validacio PLAN_GEN_SIGN_2
8/2022/1028

Codi validació document:
14155462601103373756

Cort 14 · 08720 Vilafranca del Penedès
938 920 358 · www.vilafranca.cat Pàgina 14 de 42

En quant als ingressos tenim drets reconeguts del 70% Això és així perquè molts dels 
impostos ja s'han tramitat però la recaptació estava al 43% perquè s'està en el 
període voluntari de pagament. En quant a les operacions de capital, estem al 17%, 
què són les subvencions que rebem per inversions i la disposició de crèdit. 

Al final de tot del document facilitat es detalla l’estat de la tresoreria de l'Ajuntament. 
En síntesi, el saldo en comptes disposable és suficient per fer front a les obligacions. 

El Sr. Eladio García (C’s) manifesta que dona les gràcies a Intervenció perquè per 
primer cop tenim un document on fer el seguiment de l'execució del pressupost.

La Sra. Montse Espinosa (ERC)  manifesta que no analitzen partida per partida. Volen 
mostrar la preocupació per la caiguda en la recaptació de l'impost de la plusvàlua. 
Estenen la mà al Govern municipal per instar el Govern espanyol per compensar la 
manca d'ingressos. 

Els sobta que sigui la primera vegada que tenen la informació perquè el Real Decret 
és de 2004 

ALCALDIA - MOCIONS

5. Exp. núm. 41/2022/1029 Moció que presenten conjuntament els grups 
municipals de la CUP i de VeC, a proposta de la Plataforma NO A LA MAT ALT 
PENEDÈS contra el conjunt de parcs eòlics i fotovoltaics que es relacionaran 
tot seguit i les seves respectives línies d’evacuació i desplegament per tot el 
nostre territori.

L’alcalde, atenent al fet que s’havia sol·licitat la intervenció d’un membre de la 
Plataforma no a la MAT-Alt Penedès en la moció inclosa en el punt vuitè de l’Ordre del 
dia i per tal que els membres presents no hagin d’esperar el debat dels punts a 
tractar prèviament, consulta amb la resta de regidors i altera l’ordre del dia. Es tracta 
en aquest punt el punt que originàriament era el punt vuitè i es prossegueix 
successivament amb la resta de punt passant el punt cinquè a tractar-se en sisè lloc i 
així successivament.

Els parcs eòlics i fotovoltaics referits en la present moció son els següents:

a).- Conjunt de parcs eòlics denominats "Clúster Begues_PFot-539 AC" que compren 
integrat pel Parc solar fotovoltaic Jaime I, de 40 MWp en els termes municipals de 
Lechón (Zaragoza) i Cucalón (Terol) i la seva infraestructura d'evacuació associada, 
dins les províncies de Barcelona, Tarragona, Terol y Zaragoza, i els Parcs eòlics El 
Pelado (38,5MW) en els termes municipals d'Allueva, Bea, Calamocha i Fonfría (Terol) 
i la seva infraestructura d'evacuació associada en la província de Terol, Honos (49,5 
MW) en els termes municipals de Vivel del Rio Martín, La Hoz de la Vieja, Segura de 
los Baños i Maicas (Terol), i San Vicente (49,5 MW) en els termes municipals de 
Cucalón, Lanzuela, Bea, Lagueruela (Terol). (L'anomenarem Clúster Begues, en 
endavant).
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b).- Projecte de parcs eòlics denominats Projecte PEol-677 AC, format pels parcs 
eòlics anomenats Wenzen, Taurus, Ran, Tabit, Telescopium, Vega i Virgo, de 49,50 
MW cadascun i les seves infraestructures d'evacuació a les províncies d'Osca i 
Barcelona. (L'anomenarem PEOL 677, en endavant).

c).- Projecte PEol-540 AC que comprèn els parcs eòlics CERBERO MENECIO, OALAS, 
PERSES, ODISEO, SELENE i CRETÓN, de 49,50 MW cadascun i les seves 
infraestructures d’evacuació a les províncies de Zaragoza, Terol, Tarragona i 
Barcelona.

d).- Resta de projectes fraccionats que encara no s'han fet públics al Butlletí Oficial de 
l'Estat dins dels tràmits d'al·legacions per obtenir la Sol·licitud d'Autorització 
Administrativa Prèvia, i que formen part del mateix projecte conjunt, un macro 
projecte de producció i distribució elèctrica controlat per una sola i autèntica 
promotora, FORESTALIA i empreses vinculades. Entre els que s'inclouen traçats que 
connectaran els macroprojectes referits als dos apartats anteriors, es tracta de la línia 
elèctrica que s'inicia al SET Ontiñena en simple circuit fins a connectar-se a la línia 
SET Lanaja P2 400Kv, on comença a compartir el traçat amb la línia SET Robres 
400Kv-SET Bajo Cinca P4 400Kv. Traçat de la línia CS Castellet 400Kv – SET 
promotores Castellet 400/220Kv, SET Valmuel Begues – CS Promotores Begues 
400Kv. Així com el SET de parcs d'energies renovables Moneva per als PE Hefesto, 
Felis i Fontus i la SET Lécera per als PE Nazario, Angus, Tanaris, Metis, Brigid, la 
Bodega i Dian amb els que es preveu connexió amb els traçats anteriors. (Els 
anomenarem CONNEXIONS en endavant).

Els referits projectes suposen una agressió sense precedents i de conseqüències 
irreversibles als valors mediambientals, paisatgístics, socials i econòmics  de la nostra 
comarca, alhora que es deixa en mans de les empreses, que ja actualment controlen 
el mercat de l’energia, la definició del model energètic del nostre país i el ple control 
sobre l’accés i el cost a pagar per poder accedir a un bé tan essencial com és 
l’energia.

Som plenament conscients de la urgència climàtica en la qual ens trobem i de la 
necessitat que es produeixi un canvi radical del model energètic, actualment basat en 
les energies generades a través de l'explotació dels recursos fòssils i nuclears, per 
donar pas a la generació energètica basada en recursos renovables. Però aquesta 
transició no es pot produir d’esquena al territori i a la ciutadania.

El camí a recórrer per fer realitat aquesta transició, dissenyat pels oligopolis 
energètics, no és l’únic per fer-la possible. Entenem com un dret fonamental de totes 
i una necessitat inajornable del territori implementar un model basat en els principis 
de la democràcia participativa, amb total respecte a l'opinió i necessitats de cada part 
del nostre territori. Un model descentralitzat, on l'energia es generi al màxim de 
proximitat dels llocs de consum i estigui dimensionada en cada cas segons les 
necessitats de cada municipi. Un model, implementat, pel que fa a les 
infraestructures, en els llocs ja ocupats siguin habitatges, indústries o infraestructures 
viàries. Un model que minori al màxim l'impacte ambiental en la seva implementació i 
que contribueixi a la millora de les condicions de vida dels ciutadans del nostre país i 
a la preservació de la riquesa de la nostra biodiversitat. Un model energètic en el qual 
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la ciutadania participi activament des de la generació mitjançant la constitució de 
Comunitats Energètiques Ciutadanes segons la previsió que en fa d'elles la Unió 
Europea a través de les diferents circulars que ha publicat vinculants pels països que 
hi formen part. Un model energètic que reconegui, com a dret fonamental de la 
ciutadania del nostre país, l'accés a l'energia en condicions assequibles per a tothom 
tant des del punt de vista de les necessitats com del cost que representa.

La Carta Europea d'Ordenació del Territori defineix aquest concepte com l'expressió 
espacial de la política econòmica, social, cultural i ecològica de tota la societat; i 
planteja, com a objectius fonamentals de l'ordenació del territori, el desenvolupament 
equilibrat de les regions, la millora de la qualitat de vida, la gestió responsable dels 
recursos naturals i la protecció del medi ambient, i la utilització racional del territori. 
Tot això, establint com una de les seves característiques principals que ha de ser 
plenament democràtica i participativa.

Els projectes referits, vulneren tots els principis esmentats anteriorment. Suposen un 
desplegament irracional de recursos que obeeix a la única voluntat dels oligopolis 
energètics de mantenir un model que els beneficia exclusivament a ells i els permet 
de seguir marcant els preus i les condicions a que la ciutadania pot tenir accés a 
l’energia. Suposen la implementació d'un sistema energètic, des del punt de vista 
climàtic, del tot irracional i contrari a totes les recomanacions vingudes de diferents 
organitzacions internacionals, entre elles les Nacions Unides, que reiteradament ha 
manifestat "la necessitat d'aturar les agressions al medi natural i al territori i a la 
necessitat d'abandonar l'explotació de recursos fòssils com a font d'energia i centrar-
nos en el desenvolupament i implementació global de les energies renovables 
basades en el respecte al nostre entorn."

Per la seva banda, la Unió Europea, a través de la Directiva 2019/944, fent-se ressò 
d'aquesta necessitat, ha dotat als estats membres de directrius per implementar la 
transició energètica i aconseguir els objectius de descarbonització i abandonament de 
la utilització de recursos fòssils. Introduint, entre d'altres, un element fonamental com 
són les Comunitats Energètiques Ciutadanes com a fórmula per obtenir la implicació 
de la ciutadania en la generació d'energia de forma descentralitzada, acostant la 
generació als llocs de consum i dimensionant-la a les necessitats reals de cada 
població. I és per això que ha mobilitzat grans quantitats de diners, els anomenats 
fons europeus, que reparteix entre els estats.

Aquestes sobredimensionades instal·lacions i les seves vies de distribució, ubicades 
fonamentalment a les províncies de Zaragoza i Terol,  serviran per evacuar l'energia 
generada i que transcorri a través d'una gran estesa de línies MAT que travessen i 
devasten gran part del nostre territori. Afectant un total, inicialment previst, de 
68.177,9 hectàrees, des de les Terres de l'Ebre fins a Barcelona, de les quals 11.000 
corresponen al Penedès. Del total d'hectàrees, 8.477,85, són espais naturals declarats 
protegits per la Xarxa Natura 2000 i 8.592,52 hectàrees estan incloses dins el Pla 
d'Espais d'Interès Natural de Catalunya (PEIN), el que suposa una afectació directa 
per les espècies de fauna i flora que han convertit aquests espais en el seu hàbitat, bé 
sigui de forma permanent o migratòria. Un 60,20 % del recorregut de la MAT dins de 
Catalunya, ho fa per terres, actualment, dedicades al cultiu, bé sigui de cereals, 
vinya, arbres fruiters, olivera, etc.. Especialment al Penedès afecta, al llarg de tot el 
recorregut, a terres que des de temps immemorial estan dedicades al cultiu de la 
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vinya, un dels eixos fonamentals de la nostra  economia. I, en molts casos, la línia 
passa a menys de 100 metres de nuclis urbans, masies i edificacions existents i en 
ús, amb el consegüent risc per a la vida dels habitants d'aquestes zones, desobeint 
les recomanacions dels científics i els organismes internacionals de mantenir una 
distància d’1 metre per cada Kv  de potència de la línia, el que suposaria mantenir 
unes distàncies mínimes de 450 metres a qualsevol nucli habitat. 

Aquests projectes suposen la renúncia com a país a definir quin és el model i projecte 
energètic que volem per a la nostra ciutadania i la renúncia, possiblement per 
sempre, d'assolir la sobirania energètica basada en els principis referits anteriorment. 
I també, la pèrdua de qualsevol possibilitat d'incidir en les condicions econòmiques 
que l'energia ha de satisfer les necessitats de la nostra població perquè continuarà en 
mans dels oligopolis elèctrics la fixació d'aquestes condicions en cada moment.

Per la seva banda, el Govern de la Generalitat de Catalunya va promoure el Decret 
Llei 16/2019, de 26 de març sobre mesures urgents en matèria d’emergència 
climàtica i impuls de les energies renovables, amb el qual ha establert un marc molt 
lax pel que fa a la ubicació al nostre territori de també grans centrals eòliques i 
fotovoltaiques, sense haver definit prèviament, amb estudi específic, quines són 
realment les necessitats energètiques del nostre país i quines han de ser les respostes 
tècniques viables per tal d’implementar-lo. El que ha provocat un allau de projectes 
sense ordre ni concert que afecten greument al territori, la biodiversitat i la vida 
humana. Decret en el qual, encara que es preveu la formació de Comunitats 
Energètiques Locals, no s’han previst recursos reals per desenvolupar-les ni tampoc 
es fa una planificació basada en les necessitats del territori per implementar-les 
transferint als  Ajuntaments de recursos necessaris per dur-les a bon termini a 
cadascun dels municipis.

Per tot el que hem exposat, els Grups Municipals de la CUP i de Vilafranca en Comú 
proposem al Ple de l’Ajuntament de Vilafranca del Penedès que adopti els següents 
acords:

1.- Instar al Govern de la Generalitat perquè traslladi al Ministeri de Transició 
Energètica el rebuig i oposició que genera al territori del Penedès i de Catalunya els 
projectes referenciats en els apartats a), b), c) i d) que consten a l'encapçalament de 
la present moció.

2.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya perquè presenti al Parlament una 
proposta de resolució contraria als referits projectes i fonamentada en els motius 
expressats en la present moció. Donant suport a les reivindicacions de les Plataformes 
NO A LA MAT/DEL PENEDÈS.

3.-Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya perquè de forma immediata elabori 
un estudi complet, d'abast de país, on es concretin les capacitats de generació 
d'energia elèctrica mitjançant instal·lació de plaques fotovoltaiques i eòliques 
instal·lades a les parts del territori ja ocupades sigui per habitatges, indústries, 
infraestructures viàries, etc., i es determini quins municipis poden assolir 
l'autosuficiència energètica i quins no, posant a disposició dels Ajuntaments els 
recursos necessaris per assolir dita suficiència energètica.  I que continguin les 
solucions tècniques per garantir l’autosuficiència energètica de la resta de municipis 
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que, per si sols, no poden aconseguir-la, basada en els principis expressats en la 
present moció.

4.-Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya perquè de forma immediata 
constitueixi una empresa energètica pública que s'integri al mercat energètic i 
possibiliti la generació, distribució i subministrament energètic a persones físiques i 
jurídiques i a les entitats i organismes públics locals i supramunicipals.

5.- Instar al  Govern de la Generalitat de Catalunya perquè, abans no acabi l'any 
2022, desenvolupi el contingut de la Llei del Canvi Climàtic mitjançant l'elaboració de 
l'instrument legal que correspongui i on es contingui el model energètic que ha de 
desenvolupar-se a Catalunya, basat en els principis de no utilització dels combustibles 
fòssils, un sistema energètic descentralitzat, aproximació dels llocs de generació als 
llocs de consum i dimensionant-los segons les necessitats de cada municipi, desplegar 
les noves infraestructures energètiques respectant el territori i contribuint a la 
preservació de la qualitat de vida dels seus habitants, siguin de l'espècie que siguin.

6.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya perquè, dins dels pressupostos per 
a l'any 2023, inclogui partides econòmiques suficients que possibilitin la creació de 
forma massiva al país de Comunitats Energètiques Ciutadanes, segons definició i 
continguts expressats a les 2019/944, del Parlament Europeu i del Consell, de 5 de 
juny de 2019 i Directiva 2018/2001, del Parlament Europeu i del Consell, d'11 de 
desembre de 2018.

7.- Instar al Parlament de Catalunya perquè aprovi una moratòria que afecti a tots els 
projectes instats i en la tramitació actualment, amb efectes retroactius,  fins tenir un 
nou reglament i una planificació territorial de la implantació de renovables basada en 
els principis expressats en la present moció.

8.- Que per part del Ple de l’Ajuntament s’acordi la total suspensió de llicències 
d’obres per als projectes en la part del seu territori afectades per la construcció de les 
línies de molt alta tensió (MAT) derivades dels projectes referits a l’encapçalament de 
la present moció. Suspensió que estarà vigent fins que, per part del Govern de la 
Generalitat, es facin efectius el contingut dels apartats 3, 5 i 6 de la present moció. 

9.- Que per part del Ple de l’Ajuntament s’acordi iniciar  el procediment per modificar 
planejament general urbanístic (POUM / NNSS) per concretar els llocs susceptibles 
d’albergar instal·lacions fotovoltaiques dimensionades a les necessitats del municipi o 
simplement definir que no hi ha cap lloc del municipi on instal·lar-les.

10.- El Ple de l’Ajuntament acorda donar suport a les reivindicacions de la Plataforma 
NO A LA MAT/DEL PENEDÈS.

11.- Comunicar aquest acord als Departaments de Territori i d’Empresa i 
Coneixement de la Generalitat de Catalunya.

VOTACIÓ:
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La moció és aprovada per 19 vots favorables (7 JxV, 4 ERC, 5 PSC, 2 CUP, 1 VeC) i 
una abstenció (1 C’s).

INTERVENCIONS:

D’acord amb l’article 98 del Reglament orgànic municipal, intervé el Sr. Carmel 
Carrillo, de la Plataforma NO a la MAT, que diu:

Dona les gràcies per permetre que la Plataforma pugui presentar davant del Ple de la 
seva moció i demana consens de tots els grups.

El canvi climàtic ens fa modificar el sistema energètic de manera radical si volem 
continuar vivint en condicions en el planeta. 

Les empreses energètiques s'han avançat a les administracions presentant un seguit 
de projectes aprofitant la transició legislativa en que ens trobem, per definir la 
manera com s'ha de produir, distribuir, comercialitzar i consumir l’energia. 

Sota el paraigües de Forestalia, han creat una sèrie d'empreses. Hi ha uns 20 
projectes amb una potència que oscil·la entre 38 i 50Mw. Aquests 20 projectes estan 
presentats per 20 empreses diferents, una per cada projecte, que tenen la mateixa 
seu social a Madrid. Amb la limitació a 49,5Mw aconsegueixen aplicar una normativa 
més laxa vigent a l'estat espanyol. La tramitació s’alleugereix administrativament i 
sense tants controls, sobretot en matèria mediambiental. 

Les empreses aprofiten el moment amb la finalitat de continuar amb el seu negoci. 
L'augment del preu de l'energia impacte en els ajuntaments i en les famílies. Les 
empreses presenten el seu model per perpetuar el seu estatus. Vaticina que 
l'augment del preu és mantindrà.

Les centrals de generació estan entre Terol i Saragossa, molt a prop de Catalunya. De 
les centrals sortirà un ramal, que transportarà entre 500 i 900MW de potència. Les 
torres de la MAT tenen entre 85 i 90 metres de alçada i transcorren paral·leles a les 
que ja existeixen. Aquest model representa una agressió territorial molt alta. Només 
l'abastiment del clúster de Begues s’està parlant de 70.000 hectàrees afectades, de 
les quals a l'Alt Penedès en són 11.000. El 60% de la 70.000Ha són de cultiu. Les 
empreses no tenen en consideració aquestes agressions territorials. A diferència de 
les afectacions que es produeixen el territori en cas d’incendis, les afectacions per la 
instal·lació de la MAT hi seran sempre.

El model afecta a la biodiversitat del nostre país, ja que hi ha afectacions al Pla 
Natura 2000 amb unes 8.500Ha i en diferents PEIN amb 8.400Ha afectades. Són 
zones amb una gran riquesa faunística, on hi ha més de 25 espècies en perill 
d'extinció. 

La línia principal passa a menys de 100 m dels habitatges i no hi ha cap espuri 
universalment consensuat que digui que els camps electromagnètics no tenen 
incidència. Tampoc n'hi ha de contraris. Els organismes internacionals han optat per 
determinar una xifra per marcar el distància d'una línia de Molt Alta Tensió amb un 
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habitatge, la distància és d'un metre per Mw de línia. La MAT té una mitjana de 
500Mw. Això vol dir que la distància hauria de ser de més de 500 m. Per tant, és 
evident que hi haurà afectacions. 

D'acord amb la normativa internacional i directives europees, s’aposta per un model  
descentralitzat: produir allà on es consumeixi. Volem un model que respecti el 
territori i sigui de generació participada. 

Els fons europeus que estan venint, el 75% són deute públic que s’ha de tornar i cal 
prendre en consideració que si van a parar a les empreses, van a parar a la 
perpetuació del sistema.

Finalment demana a tots els grups el vot més humà més enllà de les ideologies, el vot 
favorable dels grups. 

El Sr. Eladio García (C’s)  manifesta que és un tema molt complex i que no es pot 
solucionar amb una moció, hi ha moltes derivades. 

La MAT és una agressió pel territori, però espera que la Generalitat i l'estat no 
permetin que aquestes empreses que controlen la producció, que l'any passat van 
generar 21.800Gw d'energia neta que contribueix a mitigar el canvi climàtic i la 
producció d'electricitat de cicle combinat energia bruta que l'any passat va produir 
48.000Gw i les nuclears a Espanya, que van produir 40.300Gw i l’eòlica 41.000Gw, 
facin el que vulguin.

Ara s'està produint energia neta a l’Aragó que actualment l’envia a Castelló. Ara la 
volen portar a la conurbació de Barcelona, que la formen uns tres milions d'habitants. 
La qüestió és com s'ha de fer. 

Confia en les administracions, tant la Generalitat com el Govern central. La connexió 
amb Castelló va tardar 15 anys en fer-se i això va ser així perquè l'administració va 
imposar obligacions a les empreses. L'important és respectar les zones de protecció 
d’aus i les zones d’importància comunitària.

En quant a les torres que passen prop dels habitatges, caldrà que respectin les 
distàncies que corresponguin.

Anuncia la seva abstenció i no per això és considera menys humà.

La Sra. Montse Romagosa (VeC)  manifesta que cal que ens posem d’acord, 
administracions i ciutadania, i desenvolupar el model que ens permeti assolir la 
sobirania energètica. Cal oferir alternatives a les  MAT. I cal fer-ho ja. 

Les administracions catalanes han de pitjar l’accelerador.

Dins del Pla de Govern hi ha el desenvolupament del Pacte Nacional per a la transició 
energètica i la creació d’una energètica pública. De moment poc mes que titulars.

I el nostre ajuntament també s’ha de posar les piles. Anem fent, però poc i 
lentament. El sector privat sempre va per davant del sector públic, i si acaba 
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guanyant aquesta cursa, no només imposarà el seu model sinó que ens continuarà 
fent dependents dels oligopolis. El triomf dels oligopolis ens allunyarà de la sobirania 
energètica que necessitem.  

El Sr. El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que Romero (PSC) manifesta que 
agraeix la intervenció del Sr. Carmel Carrillo. Estan totalment d'acord amb la moció. 

Quan va sortir el projecte de línia troncal, es van treballar les al·legacions mitjançant 
l'equip tècnic i polític a nivell Comarcal i en el cas dels ramals, l'ajuntament a fet les 
al·legacions directament. Cal portar la generació on hi ha la demanda. 

Els preocupa que les altres administracions supralocals no tenen en compte el món 
local. Si es tingués en compte la veu dels ajuntaments, això no es podria fer; perquè 
va en contra del POUM. El POUM ubica les instal·lacions a la zona de la deixalleria. 

Com a model, cal anar cap a la autosuficiència. L'ajuntament treballa en aquest 
sentit. L'ajuntament, amb l'ajuda dels fons europeus, hem d'anar cap aquí. 

Anuncia el vot favorable.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) agraeix la intervenció del Sr. Carrillo i anuncia el vot 
favorable.

Manifesta que a la primavera de 2021 es van posicionar en contra d'aquesta 
infraestructura. Va ser el seu grup municipal qui va alertar que passarien torres de 
molt alta tensió pel municipi. 

El canvi de model elèctric és una urgència. Hem de deixar enrere el consum de 
combustibles fòssils degut a la emergència climàtica i també hem de deixar enrere 
pels oligopolis. Hem de passar a una producció descentralitzada i per tant, a la 
sobirania energètica.

És inadmissible el model presentat per Forestalia, que comporta trinxar el territori 
amb torres de molt alta tensió no deixen cap ingrés al territori. Un canvi d'energia és 
possible, eòlica o solar, però cal evitar macroproduccions allunyades del punt de 
consum. 

El proper 4 d'octubre s'aprovarà la creació d’una empresa pública de l'energia de 
Catalunya. Un primer pas pel canvi de model al nostre país. Ha de ser una de les 
claus de la transició energètica i per la sobirania energètica del nostre país.

El Sr. Joan Manel Monfort (JxV) agraeix les paraules del Sr. Carmel Carrillo. 
L'ajuntament ha presentat al·legacions als projectes i s'han fet mocions, etc. 

Vol destacar que al Penedès hi ha finques que estan enterrant línies elèctriques, amb 
tot el que cal de tràmits i de diners. I que ara vingui algú des de Madrid intentant 
traçar noves línies, és totalment inconcebible. 

Anuncia el vot favorable
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El Sr. Noel Viñas (CUP)  manifesta que si hem de confiar que els projectes el s'aturin 
Governs, mentre els seus governants fan ús de les portes giratòries entrant als 
consells d'administració d'aquestes energètiques, estem arreglats. 

Donen suport a la Plataforma no a la MAT, per les seves lluites i per voler presentar la 
moció contra els diferents projectes que volen implantar infraestructures energètiques 
que només beneficien el capital i volen trinxar el nostre territori. 

En aquest mateix Ple es tracten tres mocions relacionades amb el model energètic i 
en aquest cas, es tracta de dir prou a les oligopolis que controlen tot el mercat 
energètic i la imposició d'un model fet a esquenes de la ciutadania, que atenta contra 
el medi ambient i contra el territori. 

És urgent caminar cap a un model de sobirania energètica democràtic, públic, 
participatiu, descentralitzat, renovable i autosuficient. Celebren que gaire bé tots els 
grups municipals votin a favor

El Sr. Eladio García (C’s)  manifesta que està totalment d'acord amb el senyor Viñas, 
no ens podem fiar dels polítics que es beneficien de les portes giratòries.

6. Exp. núm. 38/2022/1029 Moció que presenta el grup municipal de C’s, per a 
la instal·lació  de bucles d’inducció magnètiques a instal·lacions municipals

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Son muchos los ciudadanos que trabajan para que las personas con implante coclear y con 
audífonos tengan igualdad de oportunidades y no sean discriminadas por esta discapacidad. 

Las mejoras técnicas en la accesibilidad acústica de nuestros ciudadanos es una labor 
fundamental que ha de ser fomentada desde los poderes públicos. Somos nosotros, como 
representantes de la ciudadanía, los que tenemos que instar al cumplimiento de las normas de 
accesibilidad en los espacios públicos.
Los espacios públicos de Vilafranca del Penedés, en especial nuestro Ayuntamiento, Auditori, 
casa de la Festa Major, Pabellón deportivo, entre otros, acogen durante todo el año distintos 
eventos a los que acuden miles de personas, entre las cuales existen personas con problemas 
de audición.

Por todo ello, el Grupo Municipal Ciudadanos Vilafranca del Penedés en este Ayuntamiento 
PROPONE para su votación los siguientes acuerdos:

ACUERDOS

PRIMERO-Instar al Ayuntamiento de Vilafranca del Penedés a realizar el estudio de instalación 
de lazos de inducción (o bucle magnético), para que al igual que disponemos de accesibilidad 
para personas con movilidad reducida, también la tengan las personas con problemas de 
audición. Amparándonos en el Artículo 49 de la Constitución, la Ley 51/2003 de 2 de 
diciembre de Igualdad de Oportunidades, la no discriminación, y accesibilidad universal de las 
personas con discapacidad.

SEGUNDO- Solicitar al Ayuntamiento su instalación en el Registro de Entrada, Salón de Plenos, 
en el Pabellón deportivo, Auditori, Casa de la Festa Major y demás instalaciones municipales.
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TERCERO- Que este estudio e instalación se lleve a cabo de manera progresiva con las 
medidas presupuestarias oportunas previas.

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Són molts els ciutadans que treballen perquè les persones amb implant coclear i amb 
audiòfons tinguin igualtat d'oportunitats i no siguin discriminades per aquesta 
discapacitat.

Les millores tècniques en l’accessibilitat acústica dels nostres ciutadans és una tasca 
fonamental que ha de ser fomentada des dels poders públics. Som nosaltres, com a 
representants de la ciutadania, els que hem d'instar al compliment de les normes 
d'accessibilitat als espais públics.

Els espais públics de Vilafranca del Penedès, especialment el nostre Ajuntament, 
Auditori, casa de la Festa Major, Pavelló esportiu, entre d'altres, acullen durant tot 
l'any diferents esdeveniments als quals acudeixen milers de persones, entre les quals 
hi ha persones amb problemes de audició.

Per tot això, el Grup Municipal Ciutadans Vilafranca del Penedès en aquest 
Ajuntament PROPOSA per a la seva votació els acords següents:

ACORDS

PRIMER- Instar a l'Ajuntament de Vilafranca del Penedès a realitzar l'estudi 
d'instal·lació de llaços d'inducció (o bucle magnètic), perquè igual que disposem 
d'accessibilitat per a persones amb mobilitat reduïda, també en tinguin les persones 
amb problemes d'audició. Emparant-nos en l'article 49 de la Constitució, la Llei 
51/2003 de 2 de desembre d'igualtat d'oportunitats, la no-discriminació i 
l'accessibilitat universal de les persones amb discapacitat.

SEGON- Sol·licitar a l'Ajuntament la seva instal·lació al Registre d'Entrada, Saló de 
Plens, al Pavelló esportiu, Auditori, Casa de la Festa Major i altres instal·lacions 
municipals.

TERCER- Que aquest estudi i instal·lació es dugui a terme de manera progressiva amb 
les mesures pressupostàries oportunes prèvies.

La present acta recull la versió en llengua castellana, que és la versió original 
presentada i la seva versió traduïda, que es fa servir per als diferents tràmits 
administratius.

VOTACIÓ:

La moció és aprovada per unanimitat dels regidors presents (20).
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INTERVENCIONS:

El Sr. Eladio García (C’s)  manifesta que el soroll ambiental afecta als que són usuaris 
d’audífons o d’implants coclears.

El bucle magnètic és un gran avanç per ajudar a la integració dels hipoacústics en una 
societat tan sorollosa com la nostra. Transforma la senyal d’àudio en un camp 
magnètic que capten els audífons i que permet convertir el camp magnètic, en soroll 
dintre de l’oïda de l'usuari eliminant el so ambiental. El resultat és un sol net i 
perfectament intel·ligible.

El cost a dia d'avui per un punt d'informació, és de 450 euros. En una auditori del cost 
és entre 4.000 i 5.000 euros. Posa com a exemple que a Vilafranca, la Seguretat 
Social ja te instal·lats bucles magnètics.

La Sra. Montse Romagosa (VeC) manifesta que des de Vilafranca en Comú estan 
d’acord amb tot el que significa la millora de la qualitat de vida, especialment per a 
determinats grups, com els que tenen problemes d’oïda. I amb la igualtat 
d’oportunitats de la qual parla la moció. Perquè la igualtat d’oportunitats i l’equitat 
son en l’ADN de Vilafranca en Comú i els Comuns. Per tant qualsevol mesura que 
avanci en aquesta direcció tindrà el nostre suport. 

Des de Vilafranca en Comú han abordat sempre des de l’equitat i l’igualtat 
d’oportunitats totes les polítiques municipals. No sempre han tingut el recolzament de 
tots els grups municipals d’aquest ajuntament.

Igualtat d’oportunitats i equitat en la mobilitat urbana. Que moure`s per la vila sigui 
igual de fàcil per a tothom, tenint en compte totes les capacitats diverses i tots els 
estats vitals. Igualtat d’oportunitats i equitat d’accés, mitjançant la implantació de la 
tarificació social, a tots els equipaments públics, ja siguin educatius, culturals, 
esportius o del caire que siguin. Igualtat d’oportunitats i equitat com a consideració 
important en l’elaboració d’ordenances fiscals i pressupostos participatius. Igualtat 
d’oportunitats i equitat en l’accés a l’educació en horari lectiu i fora de l’horari lectiu, 
amb polítiques actives contra la segregació escolar...

Donaran suport a tota mesura que avanci en igualtat d’oportunitats i anuncia el seu 
vot favorable.

El Sr. Txus Magallón (CUP) considera que fer accessible qualsevol espai és bo. 
Qualsevol esforç encaminat a això és positiu. 

També demana que de quan en quan Ciutadans presenten les mocions en català

El Sr. Ramon Zaballa (PSC) anuncia el vot favorable. 

Manifesta que l'Ajuntament, durant el mandat passat, en la Comissió municipal d'ajut 
a les persones amb discapacitat, es van fer propostes i es van fer actuacions en 
l'antiga OAC. Van instal·lar enrutadors per a invidents i es van instal·lar bucles 
magnètics. També es va prendre en consideració aquest servei a l'Escorxador, on es 
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va instal·lar bucles magnètics l'any 2018 a la Sala Gran i als despatxos. A Cal Bolet ja 
n'hi ha a la taquilla. Amb la pandèmia tot això és va paralitzar

El Sr. Pere Sàbat (ERC) anuncia el vot favorable

La Sra. La Sra. Anna Doblas (JxV) anuncia el vot favorable i manifesta que des de 
l'any 2019, des de la Secretaria General de Promoció Cultural, en el Pla 
d'accessibilitat, és va fer una prova pilot al teatre Cal Bolet i que seguiran treballant-
hi.

7. Exp. núm. 39/2022/1029 Moció que presenta el grup municipal d’ERC, per la 
demanda d’un pla de xoc estatal pels municipis per fer front a la crisi 
energètica.

L’escalada dels preus del gas i l’electricitat no tenen aturador, uns preus que estan 
incrementant els darrers anys i que s’ha incrementat encara més amb la invasió 
russa d’Ucraïna iniciada a principis d’aquest any 2022, just quan la societat i 
l’economia global començava a refer-se de la crisi provocada per la pandèmia de la 
covid-19. Tot plegat està situant l’economia europea, i per tant la catalana, en una 
situació límit.

El preu de l’electricitat no ha fet més que augmentar. Al gener escalava ja al voltant 
del 120 euros per MWh, i aquest setembre es situen als 159 euros. I això tenint en 
compte que s’han dut a terme, tènues, mesures per tal de limitar aquestes pujades 
draconianes i especulatives del preu de l’electricitat. Cal recordar que al mesos de 
primavera, sobretot al març, el preu va arribar a escalar fins als quasi 545 euros.

Aquest fet ha impactat de forma clara a les economies de les famílies que en molts 
casos han vist com les factures s’incrementaven a unes xifres astronòmiques i 
comportaven la pèrdua de capacitat per poder fer front a les necessitats alimentàries 
de milers i milers de ciutadans i ciutadanes del país. Així mateix, les empreses han 
vist condicionada la seva sostenibilitat a l’haver de fer front, també a importants 
factures danyant al sistema productiu del país. 

Mentre famílies i empreses es veien arrastrades a aquest infern de les factures de 
l'electricitat, les grans companyies energètiques de l’Estat espanyol ampliaven i 
engrossien els seus beneficis a costa de la qualitat de vida de la ciutadania. 

Ara, quasi un any després de l’escalada de preus, els governs europeus comencen a 
ser conscients de que cal actuar i prendre mesures per limitar els súper beneficis 
d’aquestes grans companyies per revertir-ho en la ciutadania i en les empreses. 

Però la ciutadania i les empreses no són els únics àmbits on ha impactat de ple 
aquest augment del cost de l’energia. Els municipis aquest any veuran com la factura 
anual de l’electricitat creixerà de forma exponencial i dramàtica i afectarà les seves 
planificacions econòmiques. Només a Vilafranca ja s’haurà de doblar la partida per 
poder fer front a les factures. 
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Aquesta situació impactarà de forma clara en la capacitat que tindran els municipis 
en donar resposta a les necessitats de la ciutadania, en donar resposta als reptes 
que els pobles, viles i ciutats tenen pels propers anys.

És imprescindible que davant l’escanyament financer al qual sotmet l’actual sistema 
de finançament local, l’Estat espanyol mobilitzi els recursos necessaris per assumir 
de forma total l’augment del cost de l’electricitat que tindran els ajuntaments. 

Aquesta mesura és bàsica per poder garantir unes administracions locals preparades 
per poder dur a terme la seva tasca i que no es vegin perjudicades per una teranyina 
d’accions que no són de la seva decisió.

Per a tots aquests motius el Grup Municipal d’Esquerra Republicana a l’Ajuntament 
de Vilafranca del Penedès, proposa al Ple municipal l’assumpció dels següents 
acords:

1. Demanar al govern de l’Estat espanyol que estableixi un fons de suport als 
municipis de l’Estat per fer front a l’augment de la despesa energètica. 

2. Donar compte d’aquest acord a la Delegació del govern espanyol a Catalunya, 
al Ministeri d’Economia del govern espanyol; al ministeri de transició energètica del 
govern espanyol i a la Federació de Municipis de Catalunya i a l’Associació de 
Municipis de Catalunya. 

VOTACIÓ:

La moció és aprovada per 18 vots favorables (7 JxV, 4 ERC, 5 PSC, 1 VeC, 1 C’s) i 
dues abstencions (2 CUP).

INTERVENCIONS:

El Sr. Pere Sàbat (ERC)  manifesta que estem vivint una situació complicada 
econòmicament. Totes les previsions apunten cap a una tardor-hivern complicat. 
Estem tenint una inflació superior al 10%, uns tipus elevats i escalada del preu de 
l'energia que afecten molt clarament a famílies i empreses. S'estan prenent mesures 
com introduir un impost en els beneficis extraordinaris dels oligopolenergètics.

Qui també està patint la plujada de l'energia són los ajuntaments, que es troben 
lligats de peus i mans per culpa d'un finançament estatal que no permet tenir una 
política fiscal pròpia i que és bastant migrada en aportacions financeres. A Vilafranca 
tenim aquests 372 mil euros d'augment del cost de l’energia que impacten de forma 
clara en el pressupost municipal. 

Calen solucions. Vilafranca en Comú proosa solucions en una moció que debatrem 
més endavant pel mitjà i llarg termini. Esquerra Republicana demana al Govern 
espanyol que crei un fons per mitigar l'augment del cost de l'energia. Ajudaria a 
consolidar pressupostos i política i ajudaria a evitar que els ajuntaments es trobin en 
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una situació complicada on calgués escollir entre pagar energia o pagar serveis. 
Volem donar sostenibilitat als pressupostos els ajuntaments. 

El Sr. Eladio García (C’s) anuncia el vot favorable

La Sra. Montse Romagosa (VeC) manifesta que estan d’acord amb l’esperit de la 
moció i hi votarà a favor.

És ben cert que els ajuntaments, municipis i les entitats locals pateixen de forma 
evident aquesta crisi, i que no tots disposen de la mateixa capacitat i eines per fer-hi 
front, ja que seguir mantenint en funcionament tots els serveis públics municipals 
amb l'actual cost energètic pot ser un llast pel desenvolupament d'altres polítiques 
públiques, si les partides dedicades a despesa de subministraments segueix pujant i 
per tant des de l'Estat s'hauria de poder bonificar també, com s'ha fet amb el 
consumidor particular i les empreses, als propis municipis per tal de fer-hi front.  

Però pensem que és de rebut posar en valor l'esforç que ha fet el govern de l'estat 
durant el darrer any amb l'aprovació de mesures per tal de fer front a la crisi 
energètica provocada per la pujada dels preus en la producció i agreujada 'sine die' 
per la guerra d'Ucraïna. 

Com sabem aquesta és una situació que afecta a tota Europa, i en aquest sentit els 
Consell de ministres de la UE ja ha acordat convertir en obligatòries algunes mesures 
que fins ara eren voluntàries i que des del govern de coalició PSOE-UP es van poder 
avançar, tot i les crítiques. 

Ara fa un any el 14 de setembre de 2021 el Consell de ministres va aprovar per Reial 
Decret el “Pla de xoc per mantenir el preu de l'energia” , entre d'altres mesures hi 
havia com sabem la d'aplicar una rebaixa de l'IVA% als petits consumidors i reduir 
fins al 0,5% el de Impost especial sobre electricitat. (IEE). Posteriorment i des del 
dia 1 d'abril va entrar en vigor un Pla de Xoc de l'executiu Espanyol amb més de 
16.000 milions d'euros de despesa i que constava de 23 mesures, repartides en tres 
grans blocs: mesures per a les famílies, treballadors i ajuda humanitària, mesures 
per donar suport al teixit empresarial, mesures en matèria de transports. A totes 
aquestes mesures, la majoria de les quals s'han prorrogat, hi cal sumar des del dia 2 
d'agost les relacionades amb la limitació de temperatura en la gran majoria 
d'establiments, locals comercials, i  equipaments tant públics com privats i que seran 
vigents com a mínim fins a l'1 de novembre del 2023. Aquestes mesures i en plena 
onada de calor ja està repercutint en entre un 3% i 5% d'estalvi segons dades del 
ministeri. La continuació de totes aquestes mesures s'estan ara mateix tramitant a 
les Corts en diferents Projectes de Llei. 

A això cal sumar la consecució del conegut com a topall ibèric, que ha aconseguit 
que els preus de l'electricitat a l'Estat Espanyol tot i  ser òbviament insuportablement 
altes ho siguin molt menys que a la resta d' Europa. 

El govern de l’estat espanyol està fent molt, però no n’hi ha prou. La guerra a 
Ucraïna ha accelerat l’alça dels preus, però no n’és la única causa. Ja que tant les 
pròpies característiques de les energies fòssils i el seu esgotament progressiu, per 
una banda; com la seva gestió olipolística, en son també causes importants.
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Hem de posar el focus en el sistema del mercat energètic i en les empreses 
oligopolístiques si volem actuar veritablement contra l’encariment de l’energia. I, 
alhora realitzar sense perdre temps la transició energètica justa. I aquí, els 
ajuntaments, la Generalitat, l’Estat i la UE tenen molta feina a fer. Crear, doncs,  un 
fons estatal, és un mitjà per fer front al problema generat als ajuntaments, però és 
insuficient.

Catalunya va a la cua de la transició energètica, segons dades del 2019 (dades al 
Balanç energètic de Catalunya, 2018-2019 i Balanç elèctric 2020, Institut Català 
d’Energia): sols 5,4% de l’energia primària consumida és renovable, sols el 3,9% de 
l’energia final consumida és renovable sols un 14,8% de l’energia que produïm és 
renovable, sols el 19,8% de l’energia elèctrica que produïm es de fonts renovables

Dins del Pla de Govern hi ha el desenvolupament del Pacte Nacional per a la transició 
energètica i la creació d’una energètica pública, anunciada ahir des de Nova York pel 
President Aragonès. 

I els ajuntaments també hi tenen el seu paper. Per ex el PAESC, del qual en parlarà 
en la moció que presenta avui en aquest plenari 

El Sr. Noel Viñas (CUP) anuncia que s’abstindran. 

Recorden a Esquerra Republicana que ara governen a Catalunya i donen suport a les 
polítiques del Govern a Madrid on sembla que s'entenen prou bé. 

La moció és buida de contingut. No explica com s'ha de fer aquest pla ni d'on treuran 
els diners. Qui ha de finançar el pla no són els particulars, sinó els oligopolis de les 
empreses energètiques. El subministrament energètic és un dret i un servei bàsic i 
ha de ser accessible a tota la ciutadania. El pla de xoc hauria de ser impostos sobre 
les plusvàlues de les grans empreses energètiques, nacionalitzar a les empreses 
energètiques i caminar cap a un model de sobirania energètica i instauració de les 
comunitats energètiques locals. 

El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que estan d'acord amb la moció perquè 
avança en la direcció de que les administracions locals tinguin més recursos en 
general i en aquest cas en particular.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) anuncia el vot favorable i manifesta que es demana que els 
ajuntaments cobrin una part de l'ingrés del repartiment dels ingressos dels impostos 
de l'estat. Hi ha una reivindicació històrica dels ajuntaments demanant que el 
repartiment sigui més alt. Quan hi ha un augment d'ingressos, sempre van a parar a 
l'estat. L'ajuntament sempre és el fill petit que no rep res. Per a les petites empreses 
hi ha una rebaixa de l'IVA, però els ajuntaments, que no es poden deduir l'IVA, no es 
poden aplicar aquestes mesures d'estalvi. La recaptació de més IVA deguda al preu 
de l'electricitat es calcula que serà al voltant de 7.000 milions d'euros i demana que 
una part d'aquesta quantitat pugui arribar als ajuntaments.

El Sr. Pere Sàbat (ERC)  manifesta que els companys de la CUP no es preocupin que 
la feina ja la farà Esquerra. El dia 4 es presentarà l’empresa pública energètica. 
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Estan a l'espera de veure el redactat i la trajectòria que pugui tenir aquesta 
empresa.

8. Exp. núm. 40/2022/1029 Moció que presenta el grup municipal d’ERC i 
finalment també encapçalada per VeC, per la posada en marxa d’un pla de 
participació ciutadana infantil a Vilafranca del Penedès i la creació del Consell 
d’Infància i Joventut.

VOTACIÓ:

La moció és rebutjada per 8 vots favorables (4 ERC, 2 CUP, 1 VeC, 1 C’s) 12 vots en 
contra (7 JxV, 5 PSC).

INTERVENCIONS:

La Sra. Gemma Urgell (ERC) manifesta que presenten la moció per dos motius. 
Perquè l'Ajuntament de Vilafranca té molt de camí per recórrer en matèria de 
participació ciutadana i perquè hi ha col·lectius, com els infants i joves que a 
Vilafranca, que no disposen d'espais on traslladar les seves opinions i propostes.

Tonucci, pedagog italià de qui recomana que es llegeixin el llibre: “La ciutat dels 
infants”, va escriure que una ciutat adequada pels nens i nenes, és una ciutat bona 
per a tothom. Cosa que comparteix el grup d’ERC. 

La convenció de drets dels infants de les Nacions Unides diu que els infants tenen el 
dret de ser escoltats i que les seves opinions es tinguin en compte. 

Amb la participació, els nens i nenes i el jovent esdevenen actors socials, promouen la 
seva capacitat creativa i la promoció de canvis en la seva realitat social.

Proposen que l'Ajuntament de Vilafranca crei el marc necessari per donar als nens i 
nenes i als joves un paper actiu a l'hora de dissenyar com volem Vilafranca i les 
accions que s'hi duen a terme. Busca impulsar la participació. Primer fer una diagnosi 
a través d'una enquesta anual per conèixer quines són les preocupacions. Després 
desplegar un programa participatiu de la mà de les comunitats educatives, del lleure i 
de l'esport.  Aportar eines i elements metodològics per empodrar els infants, com per 
exemple el programa “Tots som regidors” i crear el Consell d'infància i joventut, 
òrgan participatiu que vetlli perquè el desenvolupin aquelles polítiques que s'acordin i 
que es disposi d'una partida pressupostària pel 2023 que contempli aquestes 
qüestions. Aquesta darrera qüestió s'ha incorporat mitjançant una esmena proposada 
per Vilafranca en comú.

El Sr. Eladio García (C’s) anunci el vot favorable i desitja sort al grup d'Esquerra 
Republicana per implementar la moció, si s'aprova.

La Sra. Montse Romagosa (VeC) demana encapçalar-la i manifesta que al març de 
2017, Vilafranca en Comú va presentar al Ple una moció per a la creació d’un Consell 
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d’Infància i Adolescència i la dotació de recursos per tirar-lo endavant: que va ser 
aprovada per unanimitat.

Amb aquella moció, igual que la que es porta avui a aprovació en aquest plenari, 
proposaven la creació d’un instrument per facilitar que els infants i joves ens diguin 
com és la vila que voldrien i per demanar-los que ens ajudin a construir-la..

Vilafranca en Comú ha vingut treballant i treballa per una ciutat realment educadora. 
La seva opinió és que una vila que sigui bona per als infants i adolescents serà també 
millor per a la majoria de les ciutadanes i ciutadans. Per això han portat al Ple 
diverses mocions com ara la dels patis oberts, la dels camins escolars i la de la 
creació del Consell d’Infants i Adolescents.

Per aconseguir aquesta vila bona per a ells i de retruc també per als altres, no hi ha 
millor opció que  la de comptar amb la col·laboració i l’opinió dels mateixos infants i 
joves.

El Consell d’infants i joves  també ha de tenir una funció clarament educativa. Que 
només es pot assolir si el Consell realment compleix amb l’objectiu principal: una 
escolta activa dels nostres menors per comprendre i millorar la vila i les seves 
realitats.

Tot això que es planteja avui i que ja varen plantejar des de Vilafranca en Comú el 
2017, no és res més que el que la legislació actual preveu, ja que la participació dels 
infants es un dret fonamental, tal i com recull la Convenció sobre els Drets de l’Infant, 
signada el 1989. 

La Participació també es un principi específic de l’educació, contemplat i recollit en el 
currículum competencial, que comporta la necessitat de crear les bases d’un 
aprenentatge que permeti aprendre a participar en el context del pluralisme 
democràtic i aprendre a socialitzar-se i a obrir-se a realitats culturals, socials i 
personals diferents a la pròpia. Participar implica sentir-se part de la comunitat i 
consolida el compromís en la construcció comunitària.

Només cal posar fil a l’agulla. No demanen que Vilafranca s’avanci en res, sinó que 
segueixi el que ja està establert i s’emmiralli en ciutats on això ja funciona de fa uns 
anys (Girona, Sant Cugat, Solsona, Vic, El Prat...) 

Han proposat una esmena, afegint al punt 4 dels Acords l’acabament següent: 
4.Crear el Consell d’Infància i Joventut amb representants d’alumnes d’escoles i 
instituts, entitats del lleure, entitats esportives i entitats culturals, i dotar-lo d’una 
partida pressupostària en els pressupostos pel 2023. Aquesta esmena ha estat 
acceptada i votarà favorablement.

El Sr. Txus Magallón (CUP) manifesta que agraeixen la presentació de la moció. Si no 
posem al centre la infància, no construirem res. La seva participació ens dona una 
visió nova i millora en el seu desenvolupament i processos maduratius. 
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Troben a faltar la visió urbanística de Tonucci què diu que: “la ciutat es regeix per 
l'urbanisme i l'urbanisme ha de ser integrador”. La moció hauria afegir aquesta visió 
urbanística. Considerà que falta voluntat política de dur-la a terme.

També cal incloure l’oci, que actualment està tendint a un oci segregatiu i excloent. 
Cal plantejar-se fer un oci més integrador als nostres adolescents.

El Sr. Miquel Medialdea (PSC)  manifesta que comparteix la rellevància de què els 
infants i els joves participin de la vida pública. Ja en la moció discutida al 2017 
parlaven de barrejar infància joventut, que afecta a dues lleis diferents, la llei de 
joventut i la llei de infància i adolescència. Hi ha també el Consell d’infància i 
d’adolescència per un costat i el Consell de joventut per un altre. 

Pel que fa al Consell de joventut, hi havia hagut una proposta per crear-lo a l'any 
2010. Se’ls va donar suport, però sembla ser que els joves no van estar d'acord amb 
el projecte d'estatut. L'any 2017, els joves van intervenir en l’elaboració de 
l'equipament juvenil La Nau que fins llavors no tenia Vilafranca. Van intentar crear un 
embrió del futur consell, però no es van acabar d’ensortir.

En el redactat de la moció, en el primer punt, posar en marxa el programa 
participatiu, cal diferenciar entre espais per a infants i adolescents i espais juvenils. 
Pels espais més juvenils intentem treballar la participació mitjançant el programa 
Pip3, que elaboren amb els centres educatius; el programa Altaveus, en que un grup 
de joves treballa una temàtica que després presentaran els seus companys d’aula.

La participació entre el jovent, la fem a través de la formació dels delegats i 
delegades de classe amb el suport que intentem donar les associacions d'estudiants, 
que cada any fan un debat polític a l'Auditori. Aquesta legislatura hem obert un servei 
al SIAJ d'escolta activa i també hem implantat el programa Escolta jove.

En el punt tercer de la moció remarca que el programa Tots som regidors es va aturar 
per la pandèmia i que la voluntat de la Regidoria és de mantenir el programa.

La Sra. Meritxell Montserrat (JxV)  manifesta que estan completament la favor de 
poder escoltar la veu dels nens i les nenes. Totalment a favor de que la participació 
sigui més sistemàtica i no depengui de voluntats puntuals.

Hi ha molts espais de participació. A vegades cal apel·lar a la participació. El repte 
que té tota la població, no només Vilafranca, és afavorir al màxim la participació, que 
tothom pugui aportar i que s'arribi el màxim de participació. 

Remarca que en l'últim Consell escolar no hi havia ni tan sols tots els grups polítics. 
Considera que els grups polítics han de ser exemple i participar. L'equip tècnic 
s’esforça a fer que la ciutadania participi.

L'ajuntament afavoreix la participació per exemple amb el passaport edunauta, en 
que s'apropa el que es fa a la ciutat, a tots els infants. 

En el que està totalment d'acord és en el que. En quan al com, ja es decidirà la 
manera de fer-ho.
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La Sra. Gemma Urgell (ERC) manifesta que, en quant a la  cita d'urbanisme de 
Tonucci, hi estan totalment d'acord. Respecte a l'oferta d'oci per a joves, és un tema 
que també els preocupa la poca oferta que tenen al municipi. Respecte els consells 
d'infants i de joves també està totalment d'acord en crear un Consell d'infància i 
adolescència, que és un tema que l'equip de govern té oblidat. 

La moció no parla de la participació dels grups polítics ni de la participació que tenen 
els grups en els consells, sinó que parlen d'infants i que no és el mateix un Consell 
escolar que un Consell de joves, que són coses diferents i considera que el programa 
Eduanuta no és un programa participatiu.

La Sra. Meritxell Montserrat (JxV) manifesta que consideren que en els diferents 
espais on es proposa la participació, és important que hi hagi participació de tothom. 
Posava com exemple que de vegades ni els propis grups polítics participen. La 
participació no és una qüestió d'uns quants, és qüestió de tots, que el màxim de gent 
participi.

Considera el Passaport edunauta com un pas previ a la participació, que és la 
implicació. Apropa la ciutat, en aquest cas educadora. El fet de dir que tenim un 
Consell no comporta que tinguem el màxim de participació.

La Sra. Gemma Urgell (ERC) manifesta que de vegades no hi ha participació en els 
consells perquè són òrgans consultius, sense voluntat de que siguin executius.

La Sra. Montse Romagosa (VeC) manifesta que posa de relleu que ja hi ha el 
compromís d'un Consell d'infància i adolescència, ja va ser aprovat en una moció al 
maig de 2017 amb el compromís de que quan es fessin les pressupostos a l'any 
següent, s’entomaria la qüestió. 

Així mateix, manifesta que no entèn que quan es parla de qüestions infància la 
regidora acabi explicant el programa Edunauta.

L’alcalde Pere Regull (JxV)  manifesta que les mocions només tenen caràcter de prec. 
Els grups llencen la idea i després..., que s'espavili l’equip de Govern.

Remarca que infants i jovent són dos col·lectius totalment diferents.

9. Exp. núm. 42/2022/1029 Moció que presenta el grup municipal de VeC, per a 
la reformulació del Pla d’acció per a l’energia sostenible i el clima (PAESC).

Coneixem les debilitats del nostre sistema econòmic i energètic des fa dècades, 
almenys des del 1972 amb l’Informe del Club de Roma i, posteriorment, amb els 
nombrosos informes científics elaborats. Debilitats que tenen la seva arrel en una 
economia i una mobilitat fonamentades en combustibles fòssils barats i 
“aparentment” inesgotables.  I que s’ha traduït en el darrer any en una pujada 
espectacular dels preus de l’energia que la fa difícilment abastable per una part 
important de la població i debilita les arques municipals, alhora que ha provocat una 

http://www.vilafranca.cat/validacio


Vilafranca del Penedès, en data de la signatura electrònica

La veracitat del contingut d’aquest document es pot comprovar a www.vilafranca.cat/validacio PLAN_GEN_SIGN_2
8/2022/1028

Codi validació document:
14155462601103373756

Cort 14 · 08720 Vilafranca del Penedès
938 920 358 · www.vilafranca.cat Pàgina 33 de 42

inflació generalitzada. A més, en els darrers anys s’hi ha afegit el canvi climàtic que 
ha provocat una emergència climàtica que vivim en el dia a dia. 

L’augment del preu de l’energia te nefastes conseqüències sobre les finances locals, 
ja que aquest augment, si no es fan canvis importants en el subministrament, s’haurà 
d’afrontar, o be augmentant els impostos i les taxes a la ciutadania, o be reduint les 
inversions o alguns serveis. Per això cal plantejar un canvi en el model actual de 
subministrament energètic municipal, posant fi a la dependència dels monopolis 
energètics, per una banda, i augmentant l’autoproducció i l’autosubministrament 
energètic de l’Ajuntament i de la vila, per l’altre.

Si ens estimem la vida, la nostra i la de les futures generacions, i ens estimen la 
nostra vila, cal aturar el canvi climàtic i cal actuar sense dilació per realitzar una 
transició energètica justa territorialment i socialment. Una transició energètica 
fonamentada en els recursos renovables, la generació i consum descentralitzat de 
l’energia i la gestió democràtica pública-ciutadana d’aquesta. 

Cal aportar per un model descentralitzat, on l'energia es generi al màxim de 
proximitat dels llocs de consum i estigui dimensionada en cada cas segons les 
necessitats de cada municipi. Un model, implementat, pel que fa a les 
infraestructures, en els llocs ja ocupats siguin habitatges, indústries o infraestructures 
viàries. Un model que minori al màxim l'impacte ambiental en la seva implementació i 
que contribueixi a la millora de les condicions de vida dels ciutadans del nostre país i 
a la preservació de la riquesa de la nostra biodiversitat. Un model energètic en el qual 
la ciutadania participi activament des de la generació mitjançant la constitució de 
Comunitats Energètiques Ciutadanes segons la previsió que en fa d'elles la Unió 
Europea. Un model energètic que reconegui, com a dret fonamental de la ciutadania 
del nostre país i la nostra vila, l'accés a l'energia en condicions assequibles per a 
tothom, tant des del punt de vista de les necessitats com del cost que representa.

Els ajuntaments podem i hem de desenvolupar una gran tasca per a fer possible la 
transició energètica justa, tant pel que fa a la gestió de l’energia que consumim 
directament , com pel que fa a l’espai públic, les llars, els comerços, les empreses i la 
mobilitat. Per fer-ho cal dotar-nos d’eines estratègiques participatives i revisables que 
marquin el camí a seguir tant a l’Ajuntament, com al conjunt de la ciutadania, 
l’activitat econòmica i la mobilitat.  

L’Ajuntament de Vilafranca del Penedès s’ha compromès amb la transició energètica 
justa i aquest Ple ha pres diversos acords per tirar-la endavant, entre els i de forma 
destacada el Pla d’Acció per a l’Energia Sostenible i el Clima (PAESC), i ha aprovat, en 
aquest mandat i per unanimitat, diverses mocions presentades per Vilafranca en 
Comú en la mateixa direcció:

- Setembre de 2019: signatura de la Declaració d’Emergència Climàtica.
- Octubre de 2021: implementació d’una Agència Local d’Energia 
- Desembre de 2021: impuls de les Comunitats energètiques locals. 

La realitat i la consciència ciutadana, però, han canviat molt durant els darrers anys i 
el PAESC ha quedat desfasat davant l’emergència climàtica i l’urgent transició 
energètica (les dades en que es fonamenta son de 2016). Per aquest motiu, cal una 
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revisió i un replantejament del PAESC i dels seus objectius i accions que ens permeti 
afrontar des d’avui mateix els reptes cabdals del Canvi Climàtic i de la Transició 
energètica justa.

Per tot l’exposat, el grup municipal de Vilafranca en Comú proposa al Ple de 
l’Ajuntament de Vilafranca del Penedès l’adopció i execució dels seus acords:    

1. Procedir a la revisió i actualització del Pla d’Acció per a l’Energia Sostenible i el 
Clima de Vilafranca del Penedès en el temps que tècnicament sigui preceptiu.

2. La revisió del PAESC es realitzarà de forma participativa, comptant amb la 
col·laboració de la Comissió de Medi Ambient, les entitats que treballen en aquest 
camp, els serveis municipals afectats i altres tècnics, els grups municipals i la 
ciutadania.

3. L’Ajuntament de Vilafranca del Penedès revisarà els contractes de 
subministrament d’electricitat i d’altres fonts d’energia, amb l’objectiu d’afavorir el 
consum d’energies renovables, l’autosubministrament energètic i la gestió pública i 
comunitària d’aquest.

4. L’Ajuntament gestionarà l’execució de les mocions aprovades per unanimitat 
per aquest Ple, referents a la creació d’una Agència Local d’Energia i l’impuls de les 
Comunitats energètiques locals.

El text de la moció recollida en aquesta acta reflecteix el redactat final, que recull les 
diferents esmenes aprovades respecte a la versió original que es va sotmetre a 
consideració del Ple.

VOTACIÓ:

La moció és aprovada per unanimitat dels regidors presents (20).

INTERVENCIONS:

La Sra. Montse Romagosa (VeC) manifesta que el model que defensen de transició 
energètica i que ens ha de portar a la sobirania energètica és un model basat en la 
planificació ecològica, respectuós amb el medi ambient i la seva  diversitat, i que 
impulsi les fonts renovables i empoderi el món local i la ciutadania.

En el model que defensen, els ajuntaments hi tenen un paper importantíssim, 
considerant tant el seu propi consum com el de l’espai públic, llars, comerços, 
empreses, mobilitat. I parlant del propi consum com  a ajuntament, l’equip de Govern 
ha portat a aprovació en aquest Ple un expedient de modificació de crèdits que en 
aquest cas contempla un augment de quasi 400.000€ en el consum d’energia de les 
instal·lacions municipals....i sembla ser que no serà l’únic. Això ens porta a una 
reflexió sobre la gestió de l’augment dels preus de l’energia i el seu impacte en les 
finances locals. Per pagar-los podem fer: augmentar impostos o reduir inversions i 
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serveis o canviar de model: deixar de dependre dels oligopolis energètics i potenciar 
l’autoproducció energètica. 

L’Ajuntament de Vilafranca està compromès amb la transició energètica: va iniciar el 
camí el 2009 amb l’adhesió al Pacte d’L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta ques i 
L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta quesses per canalitzar i reconèixer la 
participació del mon local en la lluita contra el canvi climàtic.  Aprovat en Ple el 
desembre del 2011.Adhesió el 2016 al nou Pacte d’L’alcalde Pere Regull (JxV) 
manifesta ques per a l’energia i el clima, per reduir les emissions un 40% l’any 2030 i 
esdevenir mes resilients als impactes del canvi climàtic. Aprovació del PAESC (Pla 
d’Acció per l’energia sostenible i el clima) al ple municipal de maig de 2019.bAquest 
nou Pla no només contempla accions de mitigació sinó també accions d’adaptació, 
accions que ens facin mes resilients..

Mocions Vilafranca en Comú aprovades però no implementades. setembre 2019: 
signatura Declaració Emergència Climàtica, octubre 2021: implementació Agència 
Local de l’Energia, espai que centralitzi l’assessorament a la ciutadania i lideri la 
transició com a administració, novembre 2021: Impuls de les Comunitats 
energètiques. Comunitats que, amb l’assessorament de l’Agència local d’energia, 
faran que cada comunitat de veïns i veïnes esdevingui una comunitat productora del 
propi consum.     

Anem fent...però el fet es que el canvi climàtic i els seus efectes devastadors sobre 
tots els àmbits de la vida del planeta van molt mes depressa del que els científics 
havien previst. Aquest mes de juliol l’estat espanyol ha patit un 37% d’excés de 
mortalitat comparat amb els mesos de juliol d’anys anteriors. 

Davant les evidències, Catalunya, l’estat espanyol i la UE estan replantejant a l’alça 
els seus objectius de transició energètica i de lluita contra el canvi climàtic.-El 
Parlament Europeu acaba de votar (set/2022) a favor de situar en la Directiva 
d’energies renovables el % d’energies renovables en un 45% de tot el consum final 
d’energia l’any 2030, bàsicament eòlica i solar. Abans estava al 32%. -La Llei 
Comunitària del Clima fixa la reducció de les emissions d’efecte hivernacle en el 55% 
l’any 2030 respecte del 1990. -El Pla Nacional Integrat d’Energia i Clima s’està 
revisant a l’alça.

Per tot allò exposat, pensen que els objectius del PAESC (amb dades de 2016) han 
quedat desfasats i es per això que en aquesta moció proposen i sol·liciten:1.Revisió i 
actualització del PAESC, pel què fa a l’ambició dels seus objectius, per tal d’adaptar-
los als objectius europeus i nacionals ja actualitzats. 2.L’execució de les mocions 
presentades per Vilafranca en Comú referents a l’Agència Local d’Energia i a l’impuls 
de les Comunitats Energètiques Locals.

Un 40% dels Fons Europeus Next Generation es destinen a la transició energètica. Ho 
hem d’aprofitar. Podem anar a la cua i arrossegats o podem anar al davant prenent 
iniciatives, millorant el benestar i la sostenibilitat de la vila i aprofitant els fons 
europeus.
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El Sr. Eladio García (C’s) anuncia el seu vot favorable i manifesta que defensen totes 
les actuacions que permetin la generació d'energies netes. Quan abans s'elimini la 
generació amb energies contaminants, millor. 

Pel que fa a la implementació de la moció, cal que sigui a mitja o llarg termini.

El Sr. Noel Viñas (CUP) anuncia el vot favorable i manifesta que cal un canvi de model 
energètic que tingui en compte la participació ciutadana a l'hora de definir-lo. Es pot 
començar per la revisió del PAESC, que és un bon lloc on fer participació ciutadana.

Entenen que en el tercer punt de la moció es demana caminar cap a la sobirania 
energètica, tal com defensa la CUP. Cal iniciar, quan abans millor, projectes de 
comunitats energètiques que ens ajudin a ser autosuficients i que continuïn amb la 
bona feina que fa anys que fa l'ajuntament en la gestió d'un bé comú com és l'aigua. 
La gestió de l’aigua és un bon exemple de com caminar cap a la sobirania energètica.

El Sr. Pere Sàbat (ERC)  manifesta que és evident que la transició energètica és una 
de les prioritats que ha de tenir aquest Govern. Qualsevol proposta en aquest sentit 
tindrà el suport d'Esquerra Republicana. Renovar el Pla d'acció per l'energia sostenible 
i el clima és una bona proposta que ha de servir per avançar terminis i incrementar 
les propostes. 

La urgència per implementar les accions per la transició energètica són clares. 
Apostar per les comunitats energètiques, foment de la biomassa, aposta perquè tots 
els edificis públics tinguin dels terrat fotovoltaics... Tenim unes oportunitats, però cal 
mentalitzar-se dels costos. Davant de la solidaritat que hem de tenir tots els territoris 
del nostre entorn de fer front a la transició energètica, és un debat que hem de tenir 
a Vilafranca, però també al Penedès.

La Sra. Lourdes Sánchez (PSC) manifesta que estan totalment d'acord amb les 
exposicions fetes. En quant a la part dispositiva, en la referència a la revisió del 
PAESC, pensa que el pla no està esgotat, encara no s'han aconseguit totes les 
accions. Tots els PAESC existents s’adapten als objectius. La revisió del PAESC no es 
pot fer en sis mesos i amb un procediment participatiu. La referència al termini hauria 
de ser: treballar en aquest sentit, sense limitacions de termini.

En el tercer punt, la revisió dels contractes de subministrament s'estan revisant des 
de fa anys. Tenim un programa de comptabilitat energètica, tant de gas com  
d'electricitat. En els darrers anys s'han posat en marxa 9 instal·lacions fotovoltàiques 
i al 2023 en farem 5 més. També s’està treballant en l’aïllament d’edificis públics, s'ha 
millorat el consum i s’ha actuat en el canvi de llum anat per LED.

S’està fent un esforç per tal que els ciutadans de Vilafranca facin la transició 
energètica. Hi ha una línia d'ajuts per a la transició energètica. Som el primer 
municipi que, amb fons propis, ha fet aquestes subvencions.

Respecte compliment de les mocions, s’està treballant les comunitats energètiques i 
estem treballant una proposta de viabilitat per fer comunitats energètiques als 
polígons industrials i també es treballa la proposta de creació d'una comunitat 
energètica al mercat de Sant Salvador. Tot requereix els seus estudis i el seu temps.
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En quan el Agència de l'energia, en la moció que es va aprovar ja es deia que 
s'estudiava de manera supramunicipal, treballant amb el Consell Comarcal i la 
Mancomunitat. 

Demana no fer-ho tot a cop de moció i demana participació en els diferents fòrums de 
participació.

La Sra. Montse Romagosa (VeC)  manifesta que desconeixen els procediments 
tècnics. Demana que es miri el que ja estan fent altres administracions. Desconeix si 
cal un nou PAESC o adaptar el que ja tenim. I el termini no té perquè ser en sis 
mesos, l'important és posar-s'hi.

10. Exp. Núm. 43/2022/1029 Moció que presenta el grup municipal de la CUP 
per l’obertura d’una nova línia d’infantil 3 a l’Escola Pública de Vilafranca del 
Penedès.

VOTACIÓ:

La moció és rebutjada per 8 vots favorables (4 ERC, 2 CUP, 1 VeC, 1 C’s) 12 vots en 
contra (7 JxV, 5 PSC).

INTERVENCIONS:

El Sr. Txus Magallón (CUP) manifesta que l'objectiu era demanar una nova línia d’I3. 
La demanda, és una demanda directa de les famílies. Volen tornar a tenir una 
disponibilitat del 60% de les places públiques. En aquest moment s'ha reduït un 5%, 
ara s'està en el 55% i això acaba en què les famílies han d'acabar en una escola 
concertada a causa de les polítiques que s'estan aplicant. L'escola concertada té un 
projecte segregateu que incrementa la segregació educativa en el nostre municipi. 
L’aposta de la CUP és per una escola pública, integradora de tothom, escola lliure i 
que la català és una important d'aprenentatge dels nostres joves. La proposta és una 
aposta clara de futur tan social com de país.

El Sr. Eladio García (C’s) anuncia el vot favorable

La Sra. Montse Romagosa (VeC) manifesta que l’anunci del Departament d’Educació 
pel curs 22-23 establint l’oferta educativa per reduir les ràtios era una oportunitat per 
avançar en millorar la qualitat i l’equitat educatives. El Departament va anunciar una 
baixada de ràtios per sota de 25 alumnes per aula a P3 de manera obligatòria  
l’escola pública i de manera opcional a la privada-concertada. Segons el Conseller, 
amb aquesta oferta el 99% de la pública i el 73% de la concertada reduirien ràtios. A 
Vilafranca aquesta previsió es va complir a la pública però no a la privada-concertada, 
que va mantenir la ràtio a 25 alumnes per aula.

Una primera lectura, atenent a les xifres dels cursos anteriors, va ser que podrien 
faltar places a la pública i que una part de la demanda de la pública es podria veure 
obligada a matricular-se a la privada-concertada. No vàrem entendre en base a què 
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es feia aquesta oferta a Vilafranca d’entrada. Veient que en els darrers cursos havien 
quedat vacants a la concertada, i que estem en un moment de baixa natalitat, 
haurien entès millor que l’oferta inicial fos de 20 a totes les escoles i amb les dades 
de la preinscripció valorar si l’oferta es corresponia a la demanda. I sino, aplicar 
mesures per corregir-ho. Viles del nostre voltant així ho han fet. Per tant, es possible.

Ho varen raonar i explicar però no se’ls va escoltar i malauradament, els fets els han 
donat la raó. 

Des de Vilafranca en Comú aposten per l’escola pública de qualitat i pensen que 
l’Ajuntament l’ha de defensar i, sobretot, garantir, de manera conjunta amb el 
Departament d’Ensenyament, que totes les famílies que han triat escola pública hi 
tinguin accés. I aquest curs, calia haver obert en el moment de l’oferta una nova línia 
pública de P3, i també en el moment de l’assignació. 
Ara ja no hi som a temps per a aquest curs. Però sí pels propers.

Es per això que donen suport a aquesta moció i han fet una proposta d’esmena, 
afegint dos punts als Acords, que incorporen mesures que donin majors garanties a 
les famílies. Les esmenes no han estat acceptades però comparteixen el fons de la 
moció i per tant votaran favorablement.

El Sr. Salvador Campamà (ERC) manifesta que en plens anteriors Esquerra 
Republicana es va interessar per les famílies que lluitaven per una plaça d’I3 a 
l'escola pública de Vilafranca. De les 23 famílies afectades, n'hi va haver que de 
seguida van desistir i altres van entrar on volien. No obstant, no estariem debatent 
aquesta moció si el Govern de Vilafranca hagués apostat per una escola pública i laica 
i hagués recolzat a les famílies afectades. L'ajuntament es va tancar en banda a les 
propostes del Departament d'Educació.

Anuncia el vot favorable demanant-ho de cara al curs vinent. Pensen que una línia 
més d’I3 pública contribuiria a pal·liar aquests problemes.

La Sra. Meritxell Montserrat (JxV)  manifesta que l'actuació de l'Ajuntament està 
emmarcada per un decret i pel pacte contra la segregació escolar. Sempre parlen de 
la segregació escolar i quan l'ajuntament aplica polítiques en aquest sentit, hi estan 
tots en contra. El nou decret demana un escolarització el màxim d'equilibrada. Es 
consideraven que hi havia un dèficit en la identificació d'infants NEB. Per fer una 
distribució equilibrada d'infants entre els centres, s'ha fet un repartiment de les 14 
famílies NEB en centres concertats. Abans hi havia reservades dues places per grup. 
Ara s'ha passat a 5 places per grup reservades de famílies NEB. 

El departament va reduir l'oferta de places públiques unilateralment a 20 alumnes per 
classe. L'oferta de places concertades depèn dels concerts i del finançament. La ràtio 
es va mantenir en 25. 

A l'Oficina Municipal d'Escolarització no s'ha queixat cap família. La família que es va 
queixar de manera pública, finalment vam tenir una plaça en un centre públic. 

La decisió va ser concertada entre tots els actors de la comunitat educativa de 
Vilafranca. En la comissió d'Educació estem fent polítiques actives contra la 
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segregació escolar. El que es proposa en la moció és generar una sobreoferta de 
places escolars. Però una sobreoferta va en contra de la lluita contra la segregació 
escolar.

La moció no parla de secundària, en que l’oferta que hi havia era inferior a les places 
que es necessitaven. Hi havia un dèficit de 8 places i l'ha sorprès que ningú ho hagi 
dit. Hem hagut de lluitar perquè el Departament no oferia les places que es 
necessitaven.
 
El Sr. Txus Magallón (CUP)  manifesta que l'objectiu de la moció era la demanda 
d’una línia més d’I3. Les aportacions que volia fer Vilafranca en Comú no anaven en 
aquesta línia. El que es necessita és que no s'hagi de jugar a una ruleta l’accés a una 
plaça pública. Hi ha la necessitat de disposar d'una línia més, que representa el 5%. 

Ja esperava la resposta de la regidora que defensa a ultrança polítiques neoliberals. 
No defensarà mai una escola pública, lliure, en català, integradora i a l'accés de 
tothom. 

Si a secundària hi ha problemes, cal plantejar els problemes. El que fa la CUP és 
defensa l'escola pública i en català.

El Sr. Salvador Campamà (ERC) manifesta que voten a favor de la moció per evitar 
que la situació repeteixi. 14 famílies s'han vist obligades a assistir a la concertada 
perquè al Govern li està bé aquesta situació. A la l3 pública, no s'han reduït places, 
s'han reduït ratios. 

La mateixa regidora que amaga dades sobre la situació de segregació a Vilafranca, 
pretèn edulcorar aquesta situació cobrint-se amb una capa de lluitadora contra la 
segregació. La realitat és que Vilafranca és extremadament segregadora. 

És el segon Ple consecutiu que parla sobre el desconeixement del grup d'Esquerra en 
matèria d'educació i de gestió educativa i reivindica que ell mateix, són 30 i escaig 
anys de dedicació professional, 19 de les quals han estat en equips directius.

La Sra. Meritxell Montserrat (JxV)  manifesta que les 14 persones afectades NEB, van 
ser redistribuïdes en el marc del Decret de matriculacions. Als NEB els han reduït 
possibilitats d'escollir centre. Això ho diu el Pacte contra la segregació i el Decret que 
ha entrat en vigor aquest any. Hi ha menys places pels infants ordinaris, perquè s'han 
reduït la ràtio a la pública. Hi ha unes reserves pels NEB i això és així pel marc 
normatiu de Catalunya.

L’alcalde Pere Regull (JxV)  manifesta que cap escola concertada a Vilafranca és un 
negoci per ningú. El sistema públic d'educació el conformen tant escoles públiques 
com escoles concertades finançades parcialment amb fons públics.

De queixes, hi ha hagut la de la família que es va queixar a través de les xarxes i 
prou. Actualment és necessària l'escola pública i l'escola concertada finançada 
parcialment pel finançament públic.
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11. PRECS I PREGUNTES

El Sr. Eladio García (C’s) considera que la pancarta que demana llibertat presos 
polítics i que està en la façana de l’ajuntament és innecessària.

Formula queixa respecte el rètol lluminós que segueix funcionant en la façana de 
l’edifici de la Plaça de la Vila, 2 i que emet missatges de l’ANC, incomplint la 
normativa sobre paisatge urbà de Vilafranca.

El gremi de taxistes li ha formulat una queixa sobre un compromís que havia adquirit 
l’ajuntament per tal de construir una marquesina que fes ombra a la parada.

El Sr. Miquel Medialdea (PSC) aclareix que els taxistes van demanar una marquesina 
per la parada de taxis. Des de la Regidoria es va pensar que es demanava una 
marquesina per als usuaris que esperaven. Quan van presentar la proposta, els 
taxistes els van dir que la marquesina la volien pels vehicles, per tal que estiguessin a 
l’ombra abans de que l’usuari hi entrés. Ara cal repensar el projecte, que es de difícil 
encaix atesa la localització de la parada.   

El Sr. Eladio García (C’s) considera que el conveni amb la Universitat Rovira i Virgili, 
diu que hi haurà cinc places d’aparcament per al personal docent. Considera que això 
és un greuge comparatiu amb la resta de personal docent i és un privilegi que segons 
el rètol, està reservat tot l’any de 8 del matí a 8 del vespre. Trobaria adient alguna 
fórmula de pagament per aquesta reserva de places.

L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que places reservades a Vilafranca que no siguin 
per l’ajuntament n’hi ha diverses. Per exemple al nou CAP n’hi ha vàries. L’explicació 
és raonable, car el professorat, que són uns 27, no estan tot el dia aquí, sinó que 
venen a donar una  o dues classes i marxen a impartir-ne altres classes a un altre 
centre. En la negociació del conveni, aquest no va se un tema bàsic i poder el que cal 
és afinar més en l’horari i dates de la reserva.

 El Sr. Eladio García (C’s) manifesta que les places estan buides molts cops.

L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que si observen que no hi ha ús, el proper any 
ho rebaixarà a tres.

La Sra. Montse Romagosa (VeC) inicia formulant una queixa, ja que segons la 
informen, PTV ha deixat d’emetre el Ple en directe a les 9:00 perquè s’ha posat a 
transmetre un partit d’hockey i només es pot seguir en streming i aquest tampoc 
funciona massa bé.

Respecte Casa Feliu, es va portar al Ple l’aprovació de la destinació de la Casa Feliu, 
es va debatre i es va aprovar destinar-la a una finalitat concreta. Ara s’ha de tornar a 
debatre i els han demanat que la nova destinació torni a passar pel ple i torni a 
haver-hi debat. 

Demana saber cost de la instal·lació i manteniment anual de les càmeres de TV3 a la 
muntanya de Sant Pau
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Continuen havent-hi problemes d’incivisme i inseguretat a La Girada i demana saber 
que s’està fent per augmentar la seguretat i disminuir l’incivisme.

El Sr. Joan Manel Monfort (JxV) manifesta que ja han explicat el que s’està fent. Fa 
tres mesos que no reben queixes. Hi ha algun grup interessat en dir que si que hi ha 
problemes, però tret d’un tema puntual amb uns focs artificials, sembla que les 
diferents actuacions que s’han anat duent a terme i el control dels horaris de 
tancament, sembla que la situació està normalitzada.

L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que si qualsevol surt en aquests moments a 
sopar a La Girada, constatarà que no hi ha anormalitat. Sent capital de comarca, en 
qualsevol moment pot aparèixer un grup d’incívics, com pot passar al centre o a 
Vilanova, etc. En aquest moment no va més enllà del que passa en una ciutat normal.

El problema a Vilafranca el tenim focalitzat. Hi ha 8 persones que acumulen més de 
mil actuacions policials, però la llei ens permet arribar fins on ens permet. És 
preocupant que no es pugui reaccionar davant d’algunes situacions que generen 
inseguretat, com per exemple, el cas d’una persona que de quant en quant surt 
despullat pel carrer i crea la situació incòmoda. A cap país d’Europa passa el que 
passa aquí. 

La Sra. Montse Romagosa (VeC) manifesta que els arriben queixes que alguns 
contenidors s’haurien de buidar més sovint. Quin sistema de control té l’ajuntament.

L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que el control el duu l’empresa i que si la gent 
considera que els contenidors estan plens massa sovint, que ho facin saber a 
l’ajuntament.

El Sr. Ricard Rafecas (JxV) aclareix que la transmissió de PTV és degut a que en 
haver pujat a l’OK lliga, ens veiem obligats a transmetre els partits que juguem a 
casa. Avui dimarts juga contra l’Igualada que té compromisos europeus i de manera 
excepcional s’ha de jugar avui. Per altra banda, si tothom fes les intervencions menys 
extenses el Ple hagués pogut transmetre’s des de les sis fins a les nou i després el 
partit.

En quant al tema dels contenidors, està calculada la freqüència i la capacitat dels 
contenidors. El problema és que hi ha molta gent, sobre tot amb els de paper, que no 
plega les caixes i les llença a dintre muntades, de manera que el contenidor s’ompla 
de seguida.

El Sr. Txus Magallón (Cup) manifesta que alguns veïns de l’avinguda Catalunya els 
han fet arribar la queixa sobre l’estat de la vorera i que algun ensurt a gent gran ha 
causat. Demana saber si hi ha algun pla de rehabilitació i quins tempos estan 
previstos.

El Sr. Francisco Romero (PSC) respon que el projecte està inclòs dintre del pla 
d’Intervenció integral. El projecte ha estat redactat pels tècnics. Ara s’està revisant. 
Quan estigui la proposta tancada, s’iniciarà la tramitació per donar-lo a conèixer i 
aprovar-lo.
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El Sr. Noel Viñas (CUP) reitera el prec formulat el mes de juliol, que es el conveni 
amb la URV pels estudis universitaris.  

La Sra. Montse Espinosa (ERC) fa un reconeixement per la tasca feta per la Regidoria 
i les tècniques d’Igualtat pels Punts Liles de la Festa Major i també volen agrair pel fet 
de que els fessin arribar l’informe tant ràpidament. De l’informe els preocupa la 
manca de coordinació entre la Policia Local i els Punt Lila, a excepció d’un policia que 
és expert en temes d’igualtat.

La Sra. Montse Arroyo (PSC) manifesta que la majoria d’incidències es van produir 
més amb Mossos d’Esquadra que amb Policia Local. Hi ha agents més sensibilitzats 
que altres. Pels casos de Policia Local, creu que és el regidor de Seguretat Ciutadana 
qui ha de fer els aclariments escaients.

Agraeix la valoració dels Punts Liles, que són un espai de sensibilització.

La Sra. Gemma Urgell (ERC) demana que es prenguin més seriosament les mocions 
que es presenten i s’aproven i que s’informi als grups quan no es poden dur a terme i 
per quin motiu.

L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que les mocions tenen la consideració de precs. 
Són un desideràtum.

El Sr. Pere Sàbat (ERC) demana saber si l’ajuntament ja disposa dels aparells per tal 
que la Policia Local pugui fer els controls acústics.

També demana saber si el pavelló d’esports nou ja té el material que faltava.

Demana que les desconsideracions personals no haurien de tenir lloc en els debats, 
demanen a la regidora d’Eduació que es retracti del comentari que ha fet quan ha 
comentat que la tasca docent del regidor: “no li ha servit de res”.

La Sra. Meritxell Montserrat (JxV) manifesta que també li sembla ofensiu que se la 
menystingui per no ser docent. No ha estat voluntat de tractar-lo de manera 
desconsiderada i es retracta si al regidor li ha sabut greu perquè no era la seva 
voluntat menystenir-lo.

Seguidament l'alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta 
acta.

El secretari,                                                   Vist i plau
       l'alcalde,
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L'Alcalde,
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